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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

KÖZGYŰLÉSE 

 

VII–314.046-11/2016. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

 

Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2016. június 9. napján 

7 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 

üléséről. 

 

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Bartha György, Fodor Zoltán, Deák-

Bárdos Mihály, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, Hubay György, 

Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nehéz 

Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. 

Tompa Sándor képviselő, Dr. Kiss János alpolgármester 

 

Később érkezett: Badány Lajos, Földesi Norbert, Eperjesi Erika, Dr. Kovács László, Dr. Nánási-

Kocsis Norbert, Dr. Simon Gábor, Szilágyi Szabolcs képviselő 

 

 

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester 

 

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal kabinet- és osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és 

tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti 

ív szerint. 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti a megjelenteket. Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül 

a jelenléti ív alapján megjelent 22 fő. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, amelyet megnyit.  

Tanácskozási joggal jelen vannak Kiss Gábor és Pfliegler Péter alpolgármester urak.  

Az ülést megelőző hétvégén, Szombathelyen került megrendezésre a Megyei Jogú Városok 

Szövetségének Közgyűlése, amelyen számos nagyon fontos, a vidék fejlesztését érintő témáról 

tárgyaltak. Az ülés végén a sajtótájékoztatón Szita Károly polgármester, a Megyei Jogú Városok 

Szövetségének elnöke azt mondta a sajtó képviselőinek, hogy az évszázad legnagyobb beruházási 

programja indul Magyarországon azzal, hogy 2000 milliárd forint értékű fejlesztés valósulhat meg 

a megyei jogú városokban 2020-ig. Ezt jelzi az is, hogy a 2017. évi költségvetésben 500 milliárd 

forinttal szerepel a Megyei Jogú Városok Szövetségének programja. A fejlesztések elindulnak, 

Miskolc és térsége 180 milliárd forintot kap. Ez méltó egy fejlődési pályán lévő, egyik 

legmeghatározóbb város fejlesztéséhez. Amikor a városban volt Orbán Viktor miniszterelnök és 

együtt tekintették át a Modern Városok Program keretében elindult fejlesztéseket, akkor Miskolc 

kapcsán úgy fogalmazott, hogy megindultak. Valóban megindultak és haladnak. A 180 milliárd 

forintból megvalósuló projektek közül az egyik legkiemeltebb az autópálya-fejlesztési beruházás, a 

Miskolc-Kassa autópálya, amelynek nyomvonalát nemrég rögzítették. A szlovák-magyar határ 

térségében már elindult a fejlesztés. Miskolcon jön létre Magyarország talán legnagyobb ipari 

parkja 1000 hektáron. Aki olvasta a Magyar Közlönyt, az láthatta, hogy a Kormány kiemelt döntést 

hozott az ipari parkok fejlesztéséről. Miskolcon az iparterület fejlesztése az elmúlt években 

megindult, amelyet méltóan egészít ki ez az 1000 hektáros ipari park. Folytatják a fő turisztikai 

fejlesztéseket, a Miskolc-Tapolcai Strand fejlesztésének II. ütemét tartalmazza a Modern Városok 
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Program és az európai szinten is kiemelt Diósgyőri Vár fejlesztését. Az Országos Tervtanács 

jóváhagyta a terveket, a várprogramon belül a Diósgyőri Vár kiemelt szerepet tölt be, amelyet 

jelzett L. Simon László államtitkár úr is. Ebből az összegből jut az Okos Város Program 

folytatására, amelynek egyik legfontosabb eleme a teljes város közbiztonsági kamerarendszerének 

kialakítása. A Modern Városok Program egyik legnagyobb nyertese Miskolc városa és méltán 

nevezhetik az évszázad beruházási programjának.  

Érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával kezdik.  

Jakab Péter képviselő úr „Javaslat felterjesztési jog gyakorlására a munka törvénykönyvéről 

szóló 2012. évi I. törvény módosítása tárgyában a miskolci munkavállalók fizetésemelésének 

elősegítése érdekében” címmel képviselői indítványt nyújtott be.  

Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése szerint az önálló képviselői indítvány napirendre tűzéséről a 

napirend megállapítása előtt szavazniuk kell. 

Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 9 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jakab Péter képviselő úr egy másik indítványt is benyújtott, 

melynek címe „Javaslat felterjesztési jog gyakorlására a helyi adókról szóló 1990. évi C. 

törvény módosítása tárgyában a miskolci ápoló vállalkozók iparűzési adó alól történő 

mentesítésének lehetősége érdekében”. 
Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 10 igen, 17 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az SZMSZ 20. § (5) bekezdése alapján kéri, hogy a Közgyűlés a 

sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.  

 

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat hulladékgazdálkodási közfeladattal kapcsolatos döntések 

meghozatalára, valamint új hulladékgazdálkodási közszolgáltatási 

rendelet megalkotására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci 

Közintézmény-működtető Központ működésével kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 



3 

3. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott 

pályázathoz szükséges hozzájárulás kiadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

4. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések 

meghozatalára, valamint az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társaság végelszámolásával kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

  

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

6. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a módosított Integrált Területi Program (ITP) 

elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az MVK Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés 

módosításával kapcsolatos döntések meghozatalára, és a 2014. és 

2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 

Közszolgáltatói Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi 

közszolgáltatási ellentételezés összegének elfogadására 
  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

  

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 
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8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és 

önkormányzati alapítású közalapítvány működésével kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal 

törvényességi felhívásának megtárgyalására 
  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

10. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Kandó téri intermodális új csomópont kialakításához 

szükséges döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

  

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

11. sürgősségi előterjesztés Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a 

járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 26/2010. 

(VI. 30.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

12. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre:  Javaslat az Önkormányzat által biztosított intézményi 

gyermekétkeztetési és egyéb közétkeztetési ellátással 

kapcsolatos döntések meghozatalára 
  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.  

 

A Közgyűlés 17 igen, 1 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 
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13. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

által fenntartott egyes intézmények intézményvezetői 

beosztás ellátására vonatkozó pályázati kiírásokkal 

kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

14. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre: Javaslat a Mechatronikai Ipari Parkba történő 

befektető betelepítésével összefüggő 

szerződéscsomag jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

15. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre: Javaslat a Miskolc Holding Önkormányzati 

Vagyonkezelő Zártkörűen Működő 

Részvénytársasággal kapcsolatos döntések 

meghozatalára, vezető tisztségviselők 

megválasztására, Alapszabály módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 

bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg a Miskolc város társadalmi és 

közösségi fejlesztésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 2., 4., 6. és a 

sürgősségi 2., 3. és 4. napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

  

A Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják a Miskolc rendjével és közrendjével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó 

szerinti 1., 5., és a sürgősségi 8., 9. és 11. napirendeket. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

A Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy a Miskolc város gazdálkodásával és 

gazdaságfejlesztésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., valamint a 

sürgősségi 1., 5., 6., 7. és 10. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják, majd ezt 
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követően kerüljön sor a zárt ülésre. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel 

a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend megállapításáról 

hozott döntésekre. 

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett 

sürgősségi előterjesztésekre, valamint az elfogadott 

tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 

foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 

NYÍLT ÜLÉS: 

 

 

1. Javaslat a Belváros rendjét érintő döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

2. Javaslat a települési támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

3. Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 31-ig 

benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

4. Javaslat a „Diósgyőri vár – Külsővár rekonstrukciója” című projekt pályázatának 

benyújtására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat a Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozáshoz 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester  

 

6. Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, valamint a Herman Ottó 

Múzeum alapító okiratának módosítására és az egységes szerkezetű alapító okiratok 

jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

ZÁRT ÜLÉS: 
 

7. Javaslat szavazatszámláló bizottságokba póttagok megválasztására 
Előterjesztő: Dr. Csiszár Miklós HVI vezető 

 

8. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 

 

1. Javaslat hulladékgazdálkodási közfeladattal kapcsolatos döntések meghozatalára, 

valamint új hulladékgazdálkodási közszolgáltatási rendelet megalkotására 

 

2. Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci Közintézmény-működtető 

Központ működésével kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

3.Javaslat a Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott pályázathoz szükséges 

hozzájárulás kiadására 
 

4. Javaslat vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint az 

Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

5. Javaslat a Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság 

végelszámolásával kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

6. Javaslat a módosított Integrált Területi Program (ITP) elfogadására 

 

7. Javaslat az MVK Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés módosításával kapcsolatos 

döntések meghozatalára, és a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 

Közszolgáltatói Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés 

összegének elfogadására 
 

8. Javaslat az Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

9. Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívásának 

megtárgyalására 

 

10. Javaslat a Kandó téri intermodális új csomópont kialakításához szükséges döntések 

meghozatalára 

 

11. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a járművel történő 

díjköteles várakozás szabályairól szóló 26/2010. (VI. 30.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE: 

 

12. Javaslat az Önkormányzat által biztosított intézményi gyermekétkeztetési és egyéb 

közétkeztetési ellátással kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

13. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes 

intézmények intézményvezetői beosztás ellátására vonatkozó pályázati kiírásokkal 

kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

14. Javaslat a Mechatronikai Ipari Parkba történő befektető betelepítésével összefüggő 

szerződéscsomag jóváhagyására 

 

15. Javaslat a Miskolc Holding Önkormányzati Vagyonkezelő Zártkörűen Működő 

Részvénytársasággal kapcsolatos döntések meghozatalára, vezető tisztségviselők 

megválasztására, Alapszabály módosítására 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a Miskolc város 

társadalmi és közösségi fejlesztésével kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat. 

 

2. napirend: Javaslat a települési támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

4. napirend: Javaslat a „Diósgyőri vár – Külsővár rekonstrukciója” című projekt 

pályázatának benyújtására 
 

6. napirend: Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, valamint a Herman 

Ottó Múzeum alapító okiratának módosítására és az egységes szerkezetű 

alapító okiratok jóváhagyására 
 

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci 

Közintézmény-működtető Központ működésével kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat a Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott 

pályázathoz szükséges hozzájárulás kiadására 
 

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára, 

valamint az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 

szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 2. napirendhez módosító indítványt nyújtott be.  

Felkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.  

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Tekintettel arra, hogy korábban hallhatták Polgármester úrtól azt, 

hogy milyen odafigyelése van a Magyar Kormánynak a Diósgyőri Vár felújítására, további 

fejlesztésére, jelentős ponthoz értek el a mai nappal. A Diósgyőri Vár I. ütemének fejlesztése 

sikeresen befejeződött, a vár 2014. augusztuás 30-án nyitotta meg újra kapuit ünnepélyes keretek 

között a látogatók előtt. A rekonstrukció eredményeként megújult vár mindazon túl, hogy a magyar 

történelem meghatározó korszakának emblematikus emléke, jelentős idegenforgalmi vonzerővel 

bír. A korábbi látogatószám az első működési évben a duplájára emelkedett és azóta is 

folyamatosan növekszik. Miskolc város elkötelezett a vár rekonstrukció folytatásában, amelyhez 

hozzátartozik a vár környezetének rendezése is. A Kormány 1483/2015. számú kormányhatározata 

alapján, a Nemzeti Vár Program keretében, a program I. ütemébe tartozó várak között nevesítette a 

Diósgyőri Vár fejlesztését, tehát az első csomagban a Miskolcon található Diósgyőri Vár már 

szerepel. A rekonstrukció folytatására  a GINOP 7.1.1.-2015 kódszámú, nemzeti kastély és vár 

program turisztikai célú fejlesztéseinek támogatása című kiemelt pályázati felhívás keretében 

nyílik Miskolc városának lehetősége. A projekt során a Külsővár rekonstrukciója valósul meg. A 

történelmi terek megújulása mellett interaktív élményterek kerülnek kialakításra, rekonstruálásra 

kerül a Királyné Kertje, a konyha épülete és a Külsővár zöldfelületei is. A projekt a Modern 

Városok Program részét képező Diósgyőri Vár komplex fejlesztése program részeként valósul 

meg, az erről szóló megállapodást önkormányzatuk, Polgármester úr és kormányzatuk, 

Miniszterelnök úr 2015. májusában írta alá. A Külsővár rekonstrukciójára vonatkozó pályázat 

kizárólag a Forster Gyula Nemzeti Örökségvédelmi és Vagyongazdálkodási Központtal 

konzorciumban, a Forster Központ konzorciumi vezetésével nyújtható be. A projekt elszámolható 

összköltsége 1,5 milliárd forint, amelyből Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

projektköltsége körülbelül 1,4 milliárd forint. Hangsúlyozza, hogy ez a projekt is száz százalékos 

intenzitású. Az előterjesztés ezen projekt megvalósítását biztosító pályázat benyújtásának 

elfogadására tesz javaslatot. Miskolc ismételten egy olyan fejlesztés előtt áll, amely az előző 



9 

fejlesztések megvalósítását tovább tudja erősíteni és még több hazai és nemzetközi turistát, 

érdeklődő szakembert hívhat a városba amellett, hogy a megvalósult fejlesztések minden bizonnyal 

olyan, reményeik szerint konferenciák megszervezését is lehetővé teszi, amelyek kifejezetten azzal 

a korral, illetve a várak felújításával foglalkoznak. A konferenciák szervezése és lebonyolítása 

kifejezetten anyagi hasznot szokott hozni a településeknek, illetve a szervezőknek. Biztos abban, 

hogy az újabb fejlesztés hatalmas további erőket generál Miskolcban, valamint azon a környéken 

is, valamint a lakossággal együttműködve, összhangban tudják ezeket a fejlesztéseket 

megvalósítani.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkéri Kiss Gábor alpolgármester 

urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését a Selyemréti Strand fejlesztésével kapcsolatosan. 

 

Kiss Gábor alpolgármester: A Selyemréti Strandfürdő fejlesztését a társasági adó hozzájárulás 

teszi lehetővé. Az elmúlt időszakban a látvány csapatsportok támogatására jelentős összegek 

fordíthatók a társasági adó kedvezmény terhére. Ez egy óriási lehetőség, amellyel élniük kell 

ahhoz,  hogy megújítsák a helyi sport infrastruktúrát. Ebben az esetben a Miskolci Vízilabda Club 

pályázatát tudják támogatni, hiszen a pályázók az utánpótlásért is felelős sportszervezetek 

lehetnek. A pályázat feltételezi azt, hogy a tulajdonos hozzájáruljon azzal a döntéssel, amely 

jelenleg a Közgyűlés elé került. Ha a támogatás megtörténik a szövetség részéről, akkor a 

szabályoknak megfelelően az igénybevett adó támogatás mértékéig jelzálogjogot kell bejegyeztetni 

a pozitív döntést követően. Fontos ebben a pályázatban az, hogy az elmúlt időszakban hihetetlenül 

megerősödött a vízilabda utánpótlás-nevelés, sok gyermek jár minden nap úszni, vízilabdázni, 

amely hozzájárul ahhoz a koncepcióhoz, amelyet a város elindított, hogy mindent megtegyenek a 

gyermekeik egészsége érdekében, ezért jött létre az országban elsőként a Miskolci 

Egészségfejlesztési Intézet is. Ezért ragadnak meg minden lehetőséget arra, hogy támogassák a 

sport infrastruktúra-fejlesztést is. Emellett fontos az, hogy a város vízilabda csapata már az OB1-

ben játszik, amely további sikereket jelenthet az élvonalban és egy komplex fejlesztés erősíti az 

utánpótlást, amely feltétele az igazi, profi versenysportnak is. A Selyemrét nem tisztán egy sport 

infrastruktúra, nem csak az edzés kereteit biztosítja, hanem az egyik legnépszerűbb városi 

szabadidős helyszín, illetve a turisztikában is nagyon jelentős helyet foglal el. Az elmúlt 

időszakban jelentős fejlesztés történt a Selyemréti Strandon, szintén az európai uniós források 

felhasználásával. Elindult ott egy beruházás, amely hosszú évekre megrekedt és a strandolók azt az 

egy dolgot látták, hogy egy molinó van kitéve, amelyen cserélgetik az átadás évszámait egészen 

addig, amíg ez a városvezetés ezt az ütemet be nem fejezte és ezt az I. ütemet megvalósította. A 

következő fejlesztés arra nagyon jó, hogy azt a szűk keretet, amely a sportolók és a strandolók által 

jelenleg közösen használt, világosan tudja rendezni, hogy egyértelmű helyet adjon azoknak a 

fiataloknak, akik edzésre járnak és azoknak is teret hagyjon, akik strandolni mennek. Ez egy jól 

átgondolt, komplex fejlesztés, amelyhez kérik a Közgyűlés támogatását.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Kiegészítéskénét elmondja, hogy ez a konkrét fejlesztés egy új medencét, valamint a régi medence 

felújítását tartalmazza. Ezen felül azt, hogy a téli időszakban le tudják fedni mindkettőt. 

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a Meghívó szerinti 2. és sürgősségi 4. 

napirendi előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a Meghívó szerinti 4. napirendi 

előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadását.  

 Pénzügyi Bizottság: a Meghívó szerinti 2. és 4. napirendi előterjesztést tárgyalta és 

egyhangúlag támogatta az elfogadását. 
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 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti 4. 

és 6. napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a Meghívó szerinti 2. napirendi előterjesztést 

tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Soós Attila: 2010. óta, amióta a FIDESZ-KDNP városvezetés a választók bizalmát elnyerte és 

építheti a várost, azóta járják azt a rögös utat, ami az elmúlt években a korábbi városvezetésnek 

nem képezte feladatát. Építik, szépítik és rendbe rakják a várost, ami eddig „Csipkerózsika álmot 

aludt”, miközben az idő, a fejlesztések és a források elhaladtak mellette. A mai napon is olyan 

nóvumokat és vívmányokat tárgyalnak, amely a miskolciak közérzetét, életszínvonalát, általános 

megelégedettségét szolgálja. Azon vannak, hogy Miskolc az itt élőknek láthatóan is vonzó, ízléses 

legyen, még jobban tetszenek másoknak. Ma már az ellenzéki újságírók is elismerik a turisztika 

fejlődését. Az örököltekhez képest látható, hogy a közösségi, társadalmi fejlesztésekre is 

fókuszálnak. Megjegyzi, Miskolc civil élete soha nem pezsgett annyira, mint az elmúlt 

esztendőkben. A fejlesztések kapcsán példaként hozza fel a Diósgyőri Várat és környékét, amely 

hosszú évtizedekig szintén álmot aludt, rom volt, szűk körnek volt csak az érdeklődési köre. 

Építhetővé, fejleszthetővé vált, a város szerves részét képezi. Említi továbbá a strandokat 

/Tapolcai, Selyemréti/, a Salkaházi Sára programot, ez utóbbi egyre bővül. 

 

Tompa képviselő kérdést intéz a felszólaló felé. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Tompa képviselő urat, hogy ne kiabáljon bele a felszólaló 

képviselő beszédébe. 

 

Soós Attila: Folytatja gondolatmenetét. Felsorolja, hogy milyen szempontok szerint bővül a 

program. Értékrendjeik szerint nem elfogadható az, ahogy a nyugdíjasokkal eddig bántak. Az a 

sértő hozzáállás sem elfogadható, amelyet Jakab Péter képvisel. Bejelenti, hogy a FIDESZ-KDNP 

továbbra is kivonul Jakab képviselő úr felszólalásai alkalmával, amíg nem kér bocsánatot. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nyomatékosan kéri Tompa képviselő urat, hogy az anarchista 

bekiabálásokat fejezze be. Kéri, olvassa el az előterjesztéseket és akkor egyértelmű, hogy Soós 

képviselő úr melyik előterjesztésről beszélt. Látható, hogy nem olvassa az anyagokat, összevissza 

bekiabál az előterjesztések tárgyalása közben, ami a közgyűlés rendjét zavarja.  

 

Dr. Kovács László: A 2. napirendi előterjesztésről kíván beszélni, kiemeli ezen belül a Salkaházi 

Sára programot. A Salkaházi jó példája annak, milyen paradigmaváltást hajtott végre a jelen 

városvezetés a szociális ellátások terén is. Deklarált céljuk akkor is az volt, hogy elsősorban 

azokat kívánják támogatni, akik egy élet munkája során szerezték meg a jogosultságot a 

nyugdíjhoz, és munkájukkal hozzájárultak Miskolc háború utáni újjáépítéséhez. A programot 

folyamatosan fejlesztik, bővítik, interaktívvá is teszik. Jelen előterjesztés arra tesz javaslatot, hogy 

az eddigiek szerint támogatottak köre bővüljön ki.  

2015 novemberében elindítottak egy eszmecserét a nyugdíjas szervezetekkel, kikérték a 

véleményüket, hogy mit szeretnének csinálni, milyen további juttatásokra lenne szükség. Tettek 

javaslatokat, aminek a keretében nevesítettek néhány juttatási formát, az egyik kerülne most 

bevezetésre, hogy lehetőséget biztosítson arra a város vezetése, hogy a nyugdíjas szervezetek 

minden évben egy alkalommal egy autóbuszos kirándulásra önköltségi alapon igénybe vehetik a 
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szolgáltatást. 

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Felszólalása elején leszögezi, ahogy eddig is, most is megszavazzák a Salkaházi 

Sára Program bővítését. 

Visszautasítja azokat a hazugságokat, amiket folyamatosan terjesztenek róla.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy a napirend kapcsán tegye meg 

hozzászólását, ellenkező esetben megvonja tőle a szót. 

 

Jakab Péter: Folytatja felszólalását. Számtalanszor írták meg róla, hogy Jakab Péter szerint a 

nyugdíjasok bulizni járnak. Aljas hazugságnak nevezi ezt a mondatot, ami miatt a Frakció is 

kivonul felszólalásai alkalmával. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jakab képviselőtől megvonja a szót, és megadja a következő 

felszólalásra jelentkező képviselőnek.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Bartha György: Visszautasítja a kormánypárti képviselők erős csúsztatásait, mint például, hogy a 

vár nem volt látogatható 2010 előtt, mert ez nem igaz, mint ahogy az sem, hogy nem voltak nagy 

rendezvények. Példaként hozza fel a Kaláka fesztivált, ami idő előtt hagyta el Miskolcot, pedig 

sokéves hagyományra tekintett vissza, de valószínű, már nem jönnek vissza Egerből. 

A várral kapcsolatos előterjesztés kapcsán elmondja, jó iránynak tartja a fejlesztést, különösen 

azért, mert visszatér a várkastély jelleg. Javasolja, hogy ne legyen semmilyen funkciója, ne legyen 

a tető alatt szálloda, se semmi, hanem a régi jelleg maradjon meg.  

A Bodrogi Zsigmond utca 25. lakója megkereste, akit teljesen egyedül hagytak. A vár melletti 

utcarész mindegyik házában lakó személlyel megállapodás történt, már nem lakik ott senki. 

Kérdése, hogy senki nem szól a házaspárhoz, ez mikor történik meg, megkeresi-e őket valaki. Az 

üresen álló házaknál már megjelentek az illegális behatolók, nemcsak az ásatást végző 

szakemberekre gondol természetesen.  

Kérdése, mikor lehet megtudni, hogy a vizesárokban honnan lesz a víz, hol lesz az elvezetés. A 

Bükki vízbázisvédelemnél ez nagyon fontos kérdés. Érdeklődik a vár és az árok szigeteléséről. 

Lesz-e lakossági fórum, ahol a lakosság megismerheti a terveket, amikkel pályázik a város. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Pfliegler Péter alpolgármester úr fog válaszolni a feltett 

kérdésekre.  

Kiegészítésként elmondja, számukra is rendkívül fontos, hogy a vár fejlesztését az ott élő 

lakosokkal egyetértésben és közös gondolkodással vigyék végig. Természetesen lesznek lakossági 

fórumok.  

Képviselő úr technikai jellegű kérdései pedig megválaszolásra kerülnek. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Az elmúlt évek tapasztalatai alapján mondhatják, hogy szükség van 

a Salkaházi Programra Miskolcon. Nemcsak egyszeri pénzbeli támogatást jelent, hanem 

folyamatosan lehetőséget ad az idősek szórakozására, pihenésére. A tapasztalatok alapján arra 

jutott az Önkormányzat, hogy a programhoz történő csatlakozás lehetőségét bővíteni kell és 

további támogatási formákat bevezetni. Így kerül sor az idén arra, hogy a rendelet szerint újabb 

1300 fő csatlakozhat a programhoz. Ezen felül lehetővé teszik a nyugdíjasok számára, hogy 

önköltségi áron tudjanak buszt igényelni a kirándulásokhoz. A program azt a célt szolgálja, hogy a 

munkával töltött évek megbecsülését jelentse az időskorú miskolciak számára. Külön öröm 
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számára, hogy azok a nyugdíjasok, akik az utóbbi időben megkeresték, hogy miért nem kerültek 

bele a programba, már ők is részesülhetnek annak az előnyeiből. 

 

Kovácsné Budai Mária: A Salkaházi Program kapcsán nagyon igazságosnak és fontosnak tartja, 

hogy minden 60. életévét betöltött miskolci lakos részesülhessen a program által biztosított 

lehetőségekből. Idén már két programot is megszerveztek részükre, az egyik színházi előadás volt, 

a másik pedig a Sportarénában egy könnyűzenei műsor. Mindkét alkalommal nagyon hamar 

elfogytak a jegyek. Igazságtalannak tartaná, ha nem adnák meg a városban élő valamennyi 60 

éven felüli nyugdíjasnak azt a lehetőséget, hogy csatlakozhassanak. A mostani rendelet szerint 

újabb 1300 fő teheti ezt meg. 

 

Dr. Kovács László: A Selyemréti strand felújítása kapcsán elmondja, hogy az illeszkedik ahhoz a 

felújítási sorozathoz, amelyben a sportlétesítményeket fejlesztik. Az MSZP-s városvezetése alatt 

mind a két nagy miskolci strandot bezárták. A FIDESZ-KDNP városvezetés alatt mindkét strand 

megnyílt. Emellett atlétika pályát építettek az egyetemen, elinduló félben van a stadion felújítás, 

mind a DVTK, mind az MVSC is. A Selyemréti strand pedig úgy fog megújulni, hogy a hosszú 

évtizedek óta, a tél folyamán problémát jelentő sátorozás után medencebővítéssel, fedett 

lelátóépítéssel bővül a program. Mindez lehetővé teszi, hogy a vízilabda sport és a profi sportolók 

mellett az úszni vágyó amatőr sportolók is jól megférnek egymás mellett. Ezekre a fejlesztésekre 

szükség van, hiszen országosan elismert sportolói vannak a városnak, és az utánpótlás-nevelés is 

nagy lendületet kaphat ezzel. Az élsportban – főleg a labdajátékban – jelentős fejlődés történt 

Miskolcon, sikereket érnek el a jégkorongozók, a női kosárlabdázók, a vízilabdázók és a 

labdarúgók is. Nem szorosan a témához kapcsolódik, de a város sportja szempontjából fontos, 

hogy holnap kezdődik az Európa Bajnokság, és Miskolc labdarúgásának újra van 56 év után olyan 

labdarúgója Elek Ákos személyében, aki Miskolcot képviseli válogatottként egy nagy 

világversenyen. Ezúton is gratulál és sok sikert kíván.  

 

Molnár Péter: A napirend kapcsán sok szó esett a Salkaházi Sára Programról, amire a FIDESZ-

KDNP képviselőcsoportja büszke.  

A fejlesztések tekintetében kiemeli a Diósgyőri Várét. Elmondja, hogy nemcsak a vár, hanem a 

környezetének a fejlesztése is nagyon fontos. A vár eredeti fényében, régi pompájában ragyog. 

Sajnos ez a vár évszázadokig rom volt, de ebből a hosszú Csipkerózsika álmából felébredt. Fontos 

feltárás volt a 60-as években, de igazából romkonzerválásra került sor. Fontos, hogy a feltárás is 

folytatódik, a történelmi és régészeti szempontok is érvényesülnek. Lényeges az is, hogy 

turisztikai szempontból is fejlődik a vár, újabb és újabb turisztikai célcsoportokat tudnak 

megszólítani. 

Nagy horderejű a Selyemréti strand fejlesztése is, az utánpótlás-nevelés is nagyon jelentős 

szempont. A cél, hogy a strandolók és a sportolók megférjenek egymás mellett 

 

Katona Ferenc: Alpolgármester úr már jelezte, hogy miért kerülhet sor újra a Selyemréti strand 

fejlesztésére. A 2010-es években nagy tábla hirdette a strand falán, hogy építik a fürdőt. Szocialista 

képviselőtársa saját kiáltványában közölte, hogy aláírták, de a valóságban ez nem történt meg. A 

mostani városvezetésnek is közel három évébe telt, míg a strandot 2013-ban visszaadta a 

miskolciaknak sok nehézség leküzdésével. Azóta megoldották a Baross utca felőli parkolási 

gondokat, megvásárolva két ingatlant, ami azért is volt jó döntés, mert teret biztosít a fejlesztési 

lehetőségnek. A mostani előterjesztés arról szól, hogy az állam biztosítékot kér a megvalósulás és 

az üzemelés feltételeként. Az eredeti fejlesztés nem tartalmazta az úszómedence és a kiszolgáló 

létesítmények felújítását, ezért a mostani tervben szerepel egy új, vízilabda mérkőzésre is alkalmas 

medence, valamint a régi korszerűsítése. Vége lesz a sátorépítésnek, mert a terv mobiltetőt 

feltételez mindkét medence felé. A fürdő egy sportos töltést kaphat, ami a vízilabda utánpótlás 

bölcsője is lehet. Körvonalazódik a Selyemrét jövője, ahová az intermodális csomópont 
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megépítésével korszerű közlekedési feltételek, az Y-híd által Martinkertváros és Szirma felé 

autópálya, az ipari park létrejöttével munkahelyi lehetőség elérhetősége biztosított. Képviselőként 

tett lépéseket a tisztaság és biztonság érdekében, de felhívja a városvezetés figyelmét, hogy 

Miskolc leendő keleti központjáról van szó. 

 

Deák-Bárdos Mihály: Sportszakmailag szól hozzá a Selyemréti strandfürdővel kapcsolatos  

előterjesztéshez.  2009-ben átadott Miskolci Sport Centrum Kft. kezelésében lévő Kemény Dénes 

Uszodában a sportedzések céljára biztosított igény következtében a nagyközönségnek csak 

hétköznapokon 15-19 óra között egy pálya áll rendelkezésre. Ez azt jeleneti, hogy a pályákat 

különböző sportágak, mint az úszás, öttusa, vízilabda, szinkronúszás edzésein résztvevő sportolók 

használják. Hétvégeken a létesítmény méretéből és jellegéből adódóan itt kerülnek megrendezésre 

a különböző úszóversenyek, bajnoki vízilabda mérkőzések, így a közönség csak korlátozott 

időpontokban tudja igénybe venni az uszodát. A sportuszoda évente, a nyári időszakban a tervezett, 

általában két hétig tartó karbantartás és ünnepnapok kivételével egész évben folyamatosan nyitva 

van. A Diósgyőri Tanuszoda 5 darab 25 méteres pályával rendelkezik és ezek közül a 

pályabeosztások szerint, a foglalt pályákon kívül, tehát kötelező iskolai úszásoktatás, testnevelés 

óra és sportedzések, egy vagy két pálya áll csak a közönség rendelkezésére. Ezen kívül még a 

Selyemréten és a nemrég átadott Tapolcai Strandon van használható vízfelület a nagyközönség 

számára, de ez a nyári hónapokban nem igazán használható sportcélokra. A fentiekből világosan 

látszik, hogy Miskolcnak szüksége van újabb, a nagyközönség számára is használható uszodára, 

amely a legmesszebb menőkig kielégíti az élsport igényeit is és ennek a finanszírozása most a 

társasági adóból megvalósítható, amely Miskolc Város vagyonát gyarapítja állami forrásból. Kéri, 

hogy támogassák az előterjesztést.  

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -  

 

Jakab Péter: Ismételten elmondja, hogy mi a Jobbik álláspontja a Salkaházi Programmal 

kapcsolatosan. Felidézi azt az ominózus kijelentést, ami miatt a FIDESZ-KDNP Frakció több, mint 

fél éve kimegy az ülésteremből, ha felszólal. Annak idején úgy hangzott az a mondat, hogy "nem 

az a gazdasági fejlődés, ha ingyen buli van a sportcsarnokban". Az is jó, de nem az a gazdasági 

fejlődés. A gazdasági fejlődés az, ha az emberek meg tudnak élni a fizetésükből. Megkérdezi  

képviselőtársait, hogy egyet értenek-e ezzel a kijelentéssel, mert ha nem, akkor bocsánatot kell 

kérniük a bérből és fizetésből élőktől. Ha pedig egyet értenek ezzel a mondattal, akkor... 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri a Képviselő urat, hogy térjen vissza a Salkaházi 

Programhoz. Jelenleg teljesen másról, a dolgozókról beszél.  

 

Jakab Péter: Továbbra is azt gondolja, hogy a Salkaházi Program eszmeisége ellen az vét, aki a 

megalázó bérekkel elüldözi a nyugdíjasok gyermekeit, akik ma leszavazták a miskolciak 

fizetésemelésére tett jobbikos javaslatot, ők azok, akik szembe mennek a Salkaházi Program 

eszmeiségével, mert ők azok, akik azt üzenik a nyugdíjasok dolgozó gyermekeinek, amit annak 

idején Gyurcsány Ferenc is üzent nekik, miszerint el lehet innen menni. A legnagyobb bűnük az, 

hogy családokat szakítanak szét, elüldözik az idősek dolgozó gyermekeit és aztán azt gondolják, 

hogy egy Balázs Pali koncerttel, egy személyi riasztóval, egy kirándulással minden el van intézve. 

Nincs elintézve, a miskolci nyugdíjasok nagyon jól tudják, hogy mi az, amit a FIDESZ hozott 

nekik. Bűnőzöket, várólistákat, 0,9 százalékos nyugdíjemelést, szétszakított családokat. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hangsúlyozza Képviselő úr számára, hogy a Salkaházi Programról 

beszéljen. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 



14 

 

Dr. Tompa Sándor: Megint abba a helyzetbe kerültek, hogy sokkal több az előző este megérkezett 

előterjesztés és úgy kell véleményt mondani napirendi pontokról, hogy nincs idő a több száz oldal 

áttanulmányozására. Így mindössze arra vállalkozik, hogy a Diósgyőri Vár fejlesztésével 

kapcsolatos előterjesztéshez szól hozzá. Teszi ezt annak a függvényében is, hogy a Diósgyőri 

Strand is ebbe a fejlesztési területbe tartozik. Szépen mondják az örömódákat a strandokról, csak 

arról nem beszélnek, hogy mi van a Diósgyőri Stranddal, ahol ha jók a hírek, több, mint 2000 

aláírással próbálják a választ megtudni a helybeliek, illetve az érdeklődők. Kéri, hogy mondják el, 

hogy mik a fejlesztési tervek ezen a területen. Kaptak egy megvalósíthatósági tanulmányt, amire az 

van írva, hogy kivonat és amikor a bizottsági ülésen rákérdezett erre, akkor azt a választ kapta, 

hogy egyelőre a teljes anyag nem megtekinthető. Azonban nem tudják, hogy a Diósgyőri Vár 

mostani fejlesztése kapcsán ez minek a része, mi lesz a vizes árokkal, mi lesz a Bodrogi Zsigmond 

utca házaival, mi lesz a Tókertnek nevezett, korábbi halastó sorsa és a Diósgyőri Stranddal milyen 

elképzeléseik vannak. Azt szintén elmondták, hogy lesz 4 csillagos szálloda a Diósgyőri Várban, 

de kérdése, hogy már tervezik-e hozzá a közműveket, már végiggondolták, hogy hogyan fognak a 

4 csillagos szállodai szolgáltatásokhoz szokott vendégek feljutni a tetőtérbe. Egyáltalán 

beszéljenek arról, hogy hová akarnak ezen a fejlesztési területen eljutni. Kérése, hogy szakmai és 

civil fórumokat biztosítsanak arra, hogy a lakosság nemcsak zártkörű megbeszélésen, mint 

ahogyan a Bodrogi Zsigmond utcának a tulajdonosaival tették, hanem nyilvánosság elé álljon ki a 

főépítész, aki most már a kezébe vette a Diósgyőri Vár tervezését és mondja el, hogy mit lát ebben, 

hová szeretné eljuttatni a várat és annak fejlesztését, beleértve a strandot is. Azt is szeretné tudni, 

hogy részt vesznek-e a tervek kidolgozásában azok a tervezők, akik korábban, még Kobold Tamás 

megbízása idején elkezdték a Diósgyőri Vár fejlesztését, vagy pedig ők már abszolút nem tudnak 

semmit erről a projektről.  

 

Pakusz Zoltán: Két témához kíván hozzászólni, melyek közül az egyik a Diósgyőri Vár 

fejlesztése. Nem árul el titkot azzal, ha elmondja, hogy a Jobbik Frakció támogatni fogja az 

előterjesztést. A vár fejlesztése mindenféleképpen egy jó lépés, azonban van pár kérdése ezzel 

kapcsolatban. Alpolgármester úr is említette, hogy egy három tagú konzurcium fogja létrehozni ezt 

a projektet. Ebből a Budavári Ingatlanfejlesztő és Üzemeltető Nonprofit Kft., segítséget kér abban, 

hogy jól érti-e azt, hogy a későbbiekben ez a cég fogja-e üzemeltetni a várat. Egy budapesti 

székhelyű, paksi tulajdonossal rendelkező cégről van szó. A másik kérdése, hogy a fejlesztések 

kapcsán miskolci vállalkozások be lesznek-e vonva a fejlesztésbe, prioritást fognak-e élvezni, 

ahogyan anno a városvezetés gazdaságfejlesztési tervében is mindig szerepelt, hogy igyekszenek 

előnyben részesíteni a miskolci vállalkozásokat. Hiszen egy nagy volumenű beruházásról van szó 

és az volna jó, ha ebből miskolci vállalkozások minél nagyobb részben tudnának részesedni. 

Elmondja, hogy az elmúlt időszakban ez nem mindig volt jellemző, mindig debreceni és budapesti 

és egyéb vállalkozókat láttak. Reméli, hogy a vár esetében nem ilyen vállalkozások lesznek. A 

másik előterjesztés a települési támogatásokkal kapcsolatos. Hangsúlyozza, hogy ahogyan Jakab 

Péter képviselőtársa is elmondta, ő is csak megerősíteni tudja azt, hogy a Jobbik minden egyes 

előterjesztését a Salkaházi Programnak megszavazta, ahogyan a mai napon is támogatni fogja. 

Annak külön örül, hogy a bányászok is belekerültek, hiszen ez jelentősen érinti választókörzetét, a 

perecesieket. Ez abban a hitben is megerősíti, hogy bár a városvezetés által gerjesztett ellenszélben 

nem a legkönnyebb dolgozni a választókörzetért, a sok utánajárásnak van eredménye és néha 

születnek olyan döntések, amelyek kedvezőek a választókörzet lakói számára. Nem érti meg azt, 

hogy amikor Soós képviselő úr, vagy bármely másik kormánypárti képviselő nem az 

előterjesztésről kezd el beszélni, hiszen nyilván Jakab Péter képviselőtársa nem szerepel az 

előterjesztésekben... 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő urat, hogy térjen vissza az előterjesztéshez. 
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Pakusza Zoltán: Kéri Polgármester urat, hogy hallgassa végig. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ismételten megkéri, hogy beszéljen az előterjesztésről. 

 

Pakusza Zoltán: Hangsúlyozza, hogy azt sem tudja, hogy hova akar ezzel a kérdéssel kilyukadni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérése Képviselő úr felé, hogy ne kiabáljon. 

 

Pakusza Zoltán: Az az igazság, hogy Polgármester Úr mindig elveszi az időt. Megismétli, hogy 

Jakab Péter nem szerepelt az előterjesztésben, tehát mások beszélhetnek úgy, hogy nem az 

előterjesztésről beszélnek, Jakab Péter képviselő társa viszont nem szólalhat meg, amelyet nem ért.  

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Ahogyan képviselőtársa már utalt rá, a Jobbik alapvetően egyetért azzal a 

törekvéssel, hogy újra kell pozicionálni a Diósgyőri Várat, a hazai és a turisztikai piacon. Azt 

gondolja, hogy ezt a beruházást túldimenzionálják, legalábbis ez az ember érzése, amikor elolvassa 

a hatástanulmányt és azt látják benne, hogy a városvezetés szerint a Diósgyőri Vár megújulásával 

csökkenthető az elvándorlás és javítható a miskolciak életszínvonala. Ha ma megszavazták volna a 

miskolciak fizetésemeléséről szóló jobbikos javaslatot, akkor valóban közelebb kerülhetnének 

ezekhez a célokhoz. Mindezt egy várfelújítástól várni utópisztikus, kivéve akkor, ha valóban a 1,5 

milliárd forintos beruházási összeget a miskolci vállalkozások fogják munka formájában 

megkapni. A várrekonstrukció kapcsán, mind az előterjesztésben, mind a bizottsági ülésen 

elhangzott, hogy megújul a belsővár és a külsővár, valamint feltöltik a várárkot vízzel, azonban a 

várfürdőről nem sokat tudhattak meg. Főépítész úr a bizottsági ülésen annyit említett, hogy korhű 

királyné fürdőjét álmodtak meg a területen, azonban ez olyan sok pénzbe kerül, hogy a város nem 

is látja, hogy honnan lehetne forrást előteremteni. Az első kérdése az, hogy a miskolciak egyáltalán 

akarnak-e királyné fürdőt vagy megelégednének azzal a stranddal is melyet 2014-ben bezártak, 

mondván, hogy csak egy szezont fog érinteni, most már a harmadik szezonnál járnak úgy, hogy 

nincs fürdő. Úgy érzi Főépítész úr szavaiból, hogy azért nincs, mert megálmodtak valamit, amihez 

nincs pénz. Másik fontos kérdés, hogy mennyibe fog kerülni az új miskolci vár látogatása, meg 

fogják-e majd tudni fizetni a Diósgyőri Vár szolgáltatásait a helyi lakosok, ugyanis a 

hatástanulmányban a városvezetés célként jelöli meg, hogy a Diósgyőri Vár a térség legdrágább 

várai közé tartozzon. Azt szeretné, hogy ha nem csak a turistáknak újulna meg a vár, hanem 

azoknak a miskolciaknak is, akik sokkal szerényebb lehetőségekkel rendelkeznek egy turistához 

képest.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Soha nem írták le célként azt, hogy a Diósgyőri Vár a legdrágább 

vára legyen a térségnek. Nem tudja, hogy Képviselő úr miket olvas, ez már a science-fiction 

kategória. Képviselő úr sok mindenről beszélt, csak a Diósgyőri Várról nem. Beszélt a várfürdőről, 

amelynek semmi köze a várfejlesztéshez, beszélt olyan dolgokról, amelyek egyáltalán nem 

valósulhatnak meg célként és ilyet normális ember nem ír le, hogy a legdrágább vára legyen a  

Diósgyőri térségnek. Kérése Képviselő úrhoz, hogy próbáljon meg visszatérni a realitásokba, ne 

mondjon mindig mást, mint amit lát és olvas.  

Megadja a szót Hollósy Andrásnak. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Hollósy András: Csatlakozik az előzőekben elmondottakhoz a Selyemréti Strandfürdő 

vonatkozásában. Elmondja, hogy a látványcsapat sportágban fontos a TAO pénz bevonása. Meg 

kell nézni, hogy jelenleg mennyi élvonalbeli csapata van Miskolc városának. Korábban a 
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megyében Tiszaújvárosra mondták azt, hogy sportváros, azonban már Miskolcról is nyugodtan 

elmondható ugyanez. Igazi vonzerőt kezd jelenteni már a legfiatalabb korosztálynak is, hiszen ha 

megnézik Biros Pétert, mint háromszoros olimpiai bajnok vízilabdázót, aki Miskolcról indult. Az 

MVLC-ben is nagyon komoly eredmények vannak azon kívül, hogy 2014-ben kezdődött meg ez a 

sikersztori a Komjádi Kupa döntőjében ezüstérmet szerzett az MVLC, és jelenleg már három 

korosztályos csapattal rendelkezik ez a klub. Hangsúlyozza, hogy fontosnak tartja, hogy ezt az 

előterjesztést támogassa a Közgyűlés, hiszen ezek az eredmények tovább generálódhatnak. A 2003 

utáni korosztályt tudják a legjobban bevonni azzal, hogy új lelátó és medence is épülhet. Igazi 

vonzerő lehet és azon kívül, hogy OB1-es csapata van a városnak, egy olyan kultúrált formában 

történő strandolást is lehetővé fog tenni ez a fejlesztés, amely méltán szolgálhatja minden miskolci 

érdekét. Csatlakozik az előtte szólókhoz, kéri, hogy ne csak a frakciójuk, hanem az egész 

Közgyűlés támogassa az anyagot.  

 

Dr. Simon Gábor: Elmondja, hogy egy összevont napirendi pontot tárgyalnak, amely hat 

napirendi javaslatot tartalmaz, ebből három normál, három pedig sürgősségi napirend. Az előtte 

felszólaló képviselők ezeket történelmi távlatokba próbálják helyezni. Véleménye szerint először 

egy Közgyűlést kellene tisztességesen megszervezni úgy, hogy ne tizenhat sürgősségi előterjesztés 

érkezne nyolc normál mellé. Érti, hogy Jegyző úr le akarja járatni a polgármestert, nehéz helyzetbe 

akarják hozni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirendhez.  

 

Dr. Simon Gábor: Polgármester urat nehéz helyzetbe akarják hozni azzal, hogy 1. napirendként 

olyan dolgokat adnak elé, hogy... 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ismételten hangsúlyozza, hogy Képviselő úr térjen vissza a 

napirendhez. 

 

Dr. Simon Gábor: Három sürgősségi előterjesztésben van minden, Diósgyőri Vár, Salkaházi, 

Selyemrét, illetve vagyonjogi döntések is, amelyek a vitában feledésbe merültek. Ezt így, ilyen 

rendezetlen módon rendkívül nehéz tárgyalni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ismételten megkéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a 

napirendhez. 

 

Dr. Simon Gábor: Képviselőtársai arról beszéltek, hogy különböző sportfejlesztések korábban 

nem voltak. Hollósy András és Deák-Bárdos Mihály a vízilabda sikereiről beszélnek, de azt mindig 

elfelejtik, hogy ehhez van egy új uszoda. Korábban említésre került a jégkorong és azt is 

elfelejtették, hogy van egy új jégcsarnok, most pedig azt szeretnék elfelejteni, hogy a Diósgyőri 

Strandot bezárták és harmadik éve zárva van. A Diósgyőri Várral kapcsolatosan elmondja, hogy 

megtudták, hogy van egy 5 milliárd forint összegű fejlesztés, amely magában foglalja azt, hogy a 

bástyákra újabb szintet építenek, tetőt, új bástyákat építenek. Lesz bőven bástyájuk, vizesárkot is 

építenek. A bizottsági ülésen arról érdeklődtek, hogy ebből az 5 milliárd forintból, amely nagy 

forrás, sok dolog fájóan kimaradt. A látványtervek alapján körbe lehet járni a várost, ott van egy 

Tókert, amely jelenleg félig mocsár, félig nád. A Tókert fejlesztésére, amely egy nagy összefüggő 

rész, közvetlenül a vár mögötti területen, semmi nem jutott. Annyit mondott Lengyel Katalin, hogy 

talán egy tereprendezést lehet végezni. Innen kívánja folytatni. 

 

Dr. Tompa Sándor: Az Országos Tervtanács kedden megtárgyalta a Diósgyőri Vár fejlesztésével 

kapcsolatos előterjesztést, amelyet ők nem ismerhetnek, éppen ezért kérdezi ismételten Főépítész 

urat, hogy mikor kívánja elmondani, hogy ezzel kapcsolatosan mi a víziója. Ha a polgármesterrel  
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szinkronban van, aki a munkahelyteremtés polgármestereként aposztrofálja magát, akkor ha valaki 

figyelmesen elolvassa a kivonatot, azt tudja meg belőle, hogy 1,5 milliárd forint hatására két új 

munkahely jön létre. Ettől több kellene arról, hogy mi lesz a Diósgyőri Várral és annak 

környezetével. Szóba került az is, hogy egyáltalán kapnak-e lehetőséget a Diósgyőri Vár 

fejlesztése, továbbépítése kapcsán építőipari vállalkozások. Az előző ütemet is egy miskolci 

második emeleti lakásba bejegyzett telephellyel rendelkező cég építette és tudomásuk szerint ez a 

cég jelenleg is itt van a városban és várja, hogy az újabb közbeszerzésre beadhassa érvényes 

pályázatát. Kérdése továbbá, hogy mi a tervük a Diósgyőri Várral, mivel az előterjesztés 

címlapjából az derül ki, hogy bevonták a programba a Budavári Ingatlanfejlesztő és Üzemeltető 

Nonprofit Kft-t. Kérdés, hogy esetleg át akarják játszani, vagy az állam rá akarja tenni a Diósgyőri 

Várra a kezét. Emlékezteti a városvezetést, hogy mi történt az egészségügyben a városvezetés ideje 

alatt, az oktatásban, a kéményseprésben, a hulladékgazdálkodásban és ezek mind azt vetítik elő, 

hogy hamarosan a Diósgyőri Vár nem Miskolchoz fog tartozni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy szinte szóhoz sem jut Tompa képviselő úr 

hozzászólása kapcsán, miszerint egészen kiterjesztené a Diósgyőri Vár tulajdonjogát az ország 

másik részéig.  

Megadja a szót Nagy-Korsa Juditnak. 

 

Nagy-Korsa Judit: A Salkaházi Program kapcsán elmondja, hogy nagyon örvendetes, hogy egyre 

több 60 év feletti kaphat ilyen támogatást, de ne mondják rá, hogy szociális program, mert nem az. 

Mindenki egyformán kapja a 10 ezer forintot. Előző nap hallott egy nyugdíjast panaszkodni  

másoknak, hogy 62 ezer forint a nyugdíja és a mai napig lépcsőházakat kell takarítania, hogy meg 

tudjon élni. Véleménye szerint az ilyen embereknek kellene többet adni, és akiknek magasabb a 

nyugdíjuk, például 150 ezer forint, azoknak kevesebbet, akkor lenne szociális program. A 

Diósgyőri Várral kapcsolatosan elmondja, hogy ha olvassák a közösségi médiát, akkor láthatják a 

Miskolcon Miskolcról szabadon oldalon, hogy mennyi panasz és komment érkezett a Borsodi 

Fonóval kapcsolatosan. Ha azt akarják, hogy a miskolciak is élvezhessék a turisztikai attrakciókat, 

akkor olyan programokat kell csinálni, amelyek megfizethetőek. Azonban ilyen minimálbéres 

fizetések mellett nem tudnak részt venni ezekben a programokban, ilyen magas belépőjegyárak 

mellett, 3 ezer forint feletti jegyár egy embernek is sok, gyerekeknek körülbelül 1.800 forint, egy 

család számára ez nagy összeget jelent. El kellene gondolkodni azon, hogy ha egy attrakciót 

megcsinálnak, akkor a programjaik olyanok legyenek, amelyeken a miskolciak is részt tudnak 

venni. Ilyen fizetések mellett egy család ezt nem tudja kigazdálkodni. Igazat ad a Jobbiknak, hogy 

hiába támogatják a nyugdíjasokat, hogyha a fiatalabb generációk ilyen nevetséges összegekből 

próbálnak megélni.  

 

Dr. Simon Gábor: Folytatja előző hozzászólását. Ha a várra és környezetére több milliárd forint 

uniós forrás érkezik, akkor a Tókertet nem szabad így hagyni. Fontosnak tartja a Tapolcarét 

kérdéskörét, beleértve a strandfürdőt, azonban ez a projekt nem tartalmazza ezt. A harmadik 

kérdéskör, amelyre konkrétan rákérdeztek az, amelyet uradalmi épületnek szoktak nevezni, 

rendkívül elhanyagolt állapotban van és a főút mentén található. Ezzel kapcsolatosan kérdésük 

volt, hogy ez miért nincs bevonva. Korábban több terv született ezzel kapcsolatosan. Ezekre 

mindenképpen oda kellene figyelni. Amit az előterjesztés ír, mely szerint három új élményt fog 

nyújtani a továbbépített vár a turistáknak, egy fűszerkertet, boszorkánykonyhát, díszvilágítást. Ha 

ez a három új élmény jön létre 5 milliárd forintból, akkor az egy kicsit kevés. A Selyemréti Strand 

fejlesztéséhez, ha a finanszírozási források megvannak, akkor azt támogatja, de a lelátó építését 

nem. A tapolcai lelátóval sem értett egyet.  Még akkor sem, ha tudja, hogy TAO forrásból szeretnék 

megvalósítani.  
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Pakusza Zoltán: A kezében van az előterjesztés, melynek címe "Javaslat a Diósgyőri vár külső 

vár rekonstrukciója című projekt pályázatának benyújtására", amelyből idéz. "Célként 

megfogalmazható, hogy a Diósgyőri Vár jegyárainak árszínvonala, a szűken vett versenytársak 

felső árszínvonalában legyen." Az előbb arról folyt a vita, hogy Jakab képviselő társának igaza 

van-e vagy nem. Azt gondolja, hogy mindenki levonhatja a következtetést, hogy ki az, aki nem 

olvasta el az előterjesztést, vagy pedig ki az aki nem tudja a szöveget értelmezni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, hogy a Jobbik szokás szerint megint kihagyott egy 

szót, felső-közép. Nem a legdrágább, hanem felső-közép.  

Megadja a szót Dr. Kovács Lászlónak. 

 

Dr. Kovács László: Reagál Nagy-Korsa Judit szavaira. Képviselő asszony szociálpolitikai 

farkasvakságban szenved. A települési támogatás vonatkozásában rászorultsági alapon kapnak 

juttatást azok az emberek, akik ebbe a körbe tartoznak. Hangsúlyozzák és mindig is hangsúlyozták, 

hogy a Salkaházi Sára Szociális Program nem rászorultsági alapon történik, hanem egy életen át 

tartó munkával elért nyugdíjasokat támogatnak. Megértik, hogy a baloldalnak és csatolt részeinek 

savanyú a szőlő. Azt azonban, hogy a Jobbikosok miért mondanak ilyeneket, azelőtt szomorúan 

állnak. Örülnek, hogy Pakusza képviselő úr is csatlakozik a bányászok támogatásához Perecesen. 

Kérdése, hogy miért nem jutott ez korábban eszébe. Pakusza képviselő úr Jakab Pétert próbálja 

védeni a Salkaházi Sára Program kapcsán. Nem az a baj, hogy a FIDESZ-KDNP-t támadják, ők 

megvédik magukat, az a baj, hogy ha megsértik a nyugdíjasokat, ahogy tette ezt Jakab képviselő 

társuk, azután bocsánatot kell kérni. A hiba egy dolog, mindenki hibázhat, azonban nem kell 

gőgösnek lenni, ha megbántják őket, illik bocsánatot kérni. Ezt várják el és ezt várja a miskolci 

nyugdíjas társadalom. Ők továbbra is így gondolják, ezt képviselik.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást, a vitát lezárja. Nagy-Korsa Judit 

képviselő asszonynak jelzi, hogy a számok, amelyeket elmondott a belépőkkel kapcsolatosan, nem 

felelnek meg a valóságnak. Gyerekeknél 1.200 forint volt a belépő elővételben, felnőtteknek is a 

jegyárak csökkentek. Ha az elmúlt 5 évet nézik, akkor azt látják, hogy most olcsóbbak voltak a 

jegyárak, mint 5 évvel korábban. Kérdése, hogy Képviselő asszony hol látott még olyat az 

országban, hogy csökkennek a belépőjegy árak. Kéri, hogy frissítse fel az emlékezetét és 

ismereteit, mert pontosan arra figyelnek, hogy a miskolciak is megengedhessék maguknak, hogy 

miskolci rendezvényeket látogassanak.  

Megkéri Rostás László főépítész urat, hogy válaszoljon a vár kapcsán felmerültekre. 

 

Rostás László: Azzal kezdi, hogy az előterjesztés szó szerint így hangzik "Javaslat a Diósgyőri 

Vár Külsővár rekonstrukciójára", ezt fontos kihangsúlyozni, mert a felvetésekben az úgynevezett 

hiányzó információ azért nem kerülhetett ide, mert nem ehhez a napirendhez tartozik.  A külsővár 

egységének tervezése pontosan arról szól, hogy a város sohase akarja ezt úgy fejleszteni, hogy csak 

bizonyos darabjait, hanem egységben. A mostani pályázati rendszer olyan, hogy a forrásokat 

különböző forrásokból kell összerakni, ezt hívják integrált fejlesztésnek. Az integrált fejlesztés 

része, hogy a forrásokat egyetlen egy cél érdekében hozzák össze. Elmondta a bizottsági ülésen is, 

hogy a városnak a vizesárokkal az a szándéka, hogy azt megcsinálják, rendbetegyék. Megtörténtek 

az egyeztetések a Környezetvédelmi Hatósággal, a vízművel és mindenkivel, aki ebben a 

kérdésben döntést hozott. Támogatják a terveket és olyan megoldást kért mindenki, hogy 

megfelelően szigetelt legyen. Kéri, hogy azok az emberek, akik ezzel foglalkoznak, annyi bizalmat 

hagy kaphassanak, hogy azt a megoldást fogják támogatni,  amely a jelenlegi jogszabályoknak 

megfelel. Ez alapvetően elvárható. A vizes árokkal kapcsolatosan elmondja, onnan fogja kapni a 

vizet, ahonnan idáig is kapta az elmúlt 600-700 évben és ugyanott is fog elfolyni, ahol korábban.  

Feltárták a zsilipet, aki kint volt a Régészeti Napon láthatta, hogy megvan a zsilip. Azon a zsilipen 

keresztül fog elfolyni, minden térkép ezt mutatja. Nincs is más lehetősége, hiszen a természetnek 
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az a rendje, hogy ott folyik a víz, ahol lehet. Ezzel szembe lehet menni, de az megbosszulja 

önmagát. A bevezetés ugyanazon a zsilipen történik, ami most is látszik a Huszárvár melletti 

területen, a Lovagi Tornák Terében lévő épületében most is ott van a nyoma, annak a nyomán fog 

visszakerülni. Azokból a vizekből kerül be, amit a város nem használ el és jelenleg is egy belső 

csővezetéken keresztül megy le a pálinkafőző mellett és onnan majd megy vissza a Szinvába. Ez a 

víz innentől kezdve nem elfolyni fog a fölöslegesbe, hanem így hasznát veszik. A külsővárnak 

azok a pontjai, amit Simon képviselő úr is említett, az egy turisztikai támogatás, azoknak a célja 

azzal egyezik, amit ő mondott. Emellett a belsővár továbbra is meg fogja tartani azokat a 

funkciókat, amelyek most megvannak. Nincs szó arról, hogy kizárják a látogatókat, megmaradnak 

a funkciók. Pontosít a bizottsági ülésen elhangzottakkal kapcsolatosan, miszerint azt mondta a 

Diósgyőri Stranddal kapcsolatosan, hogy most, az elmúlt időszakban sikerült megtalálniuk azt a 

gótikus királynői fürdő épületet, illetve mellette a barokk fürdő épületet, tehát a meglévő levéltári 

adatok pontosak. Ennek viszont az újraépítése vagy használatba vétele jelentős költségeket hoz, de 

ez nem azt jelenti, hogy ezért nem csinálnak vele semmit. Azt is elmondta, hogy a város annak a 

lehetőségét keresi, hogy milyen formában lehet a strandfürdőt a lehető leggyorsabban 

visszaállítani, hiszen egy beruházás során, amikor építkezés van, a munkaterület az építkezést 

végző kivitelezőnek kerül átadásra, egészen az átadásig. A Tapolcafürdő vize 26 fokos, tehát 

hidegvize van. Az elmúlt időszakban, körülbelül a hatvanas években, össze lett fúrva a meleg 

forrás, ami Tapolca nevét jelenti, illetve a hideg forrás. Ezért lehűlt a vize. Ennek a hasznosságnak 

meg kell találni azt a formáját, amelyben rentábilisan üzemeltethető. Nincs szó arról, hogy nem 

szeretnék ezt csinálni, keresik rá a megoldást, ennek megvan a megfelelő oka.  

A Tókerttel kapcsolatosan elmondja, hogy vízbázis védelem alatt áll, hiszen a város jelentős ivóvíz 

mennyisége a tavi forrásból adódik. Ennek a közvetlen területe olyan, hogy voltak, akik az elmúlt 

időszakban ezt megfelelően levédték, körülbelül fél méter agyagréteggel. Sajnálatos módon a 

jelenlegi törvények a tavi forrás közvetlen környezetét nem engedik bevonásra. A város szerette 

volna visszaállítani azt a halastavat, ami eredetileg is volt, de jelen pillanatban a jogszabályok nem 

adnak rá lehetőséget, mivel vízbázis védelem alatt áll. A vállalkozások a környéken elindultak. 

2010-ben, amikor a Diósgyőri Várnak volt egy terve, amely nem rendelkezett építési engedéllyel, 

lejárt építési engedélye volt. Akkor a város eldöntötte, hogy ennek ellenére nekiáll és a vár 

fejlesztését nem engedi el. Ezért a vár akkori terveit átdolgoztatta, ugyanazokkal a tervezőkkel    

ment tovább a terv és ennek köszönhetően sikerült az I. ütemet végigvinni. Ezt követően a II. 

ütemben ugyanazok a tervezők, akik az I. ütemben is benne voltak, a továbbiakban is ott 

dolgoznak. A keddi nap során a Tervtanács ülése valóban megtörtént, teljes mértékben támogatta a 

beruházást, továbbépítést.   

Az uradalmi épületekkel kapcsolatban, tehát a Nagy Lajos király útjával kapcsolatosan elmondja, 

hogy a bizottsági ülésen is elmondta, illetve Lengyel Katalin pontosan kifejtette, hogy mivel 

különböző forrásokról van szó, ez egy másik forrásból támogatásra kerül. A felújítások, illetve 

magánberuházások beindultak. Ha egy városnak határozott kiállása van egy cél mellett és ezt 

következetesen végigviszi, akkor az meglátszik a környéken, hiszen a környéken lévő tulajdonosok 

és befektetők elkezdenek építkezni és hozzáigazodni a célhoz. Jelenleg minden információ, amely 

elhangzik a várral kapcsolatban ezt támasztja alá.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tartalmas kiegészítést. Megadja a szót Pfliegler 

Péter alpolgármesternek.  

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Megköszöni Főépítész úr összefoglalóját, amellyel konkrét 

válaszokat kapott Bartha, illetve Pakusza képviselő úr is. Hozzáfűzi, hogy sajnálja, hogy az 

ellenzék részéről nem hallott semmi pozitívat a vár felújításával kapcsolatosan. Sokat van a várban, 

szinte mindig látni csoportokat, akiknek látszik az arcukon az az öröm, hogy Magyarország 

területén egy ilyen várban látogatást tehetnek. Válaszol Tompa képviselő úr által feltett kérdésre, a 

Diósgyőri Vár Miskolcon marad, illetve hozzáteszi, hogy az első körben 17 fő foglalkoztatását 
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vállalták, amelyhez jön most két fő, tehát összesen 19 főről van szó. Ha csak egy fél mondatot 

ragadnak ki, azonban az úgy nem igaz. Jakab képviselő úrnak a figyelmébe ajánlja, amit Pakusza 

képviselő úr nem teljesen olvasott fel, mert a városvezetés elsősorban a miskolciaknak bővíti, 

fejleszti a Diósgyőri Várat: "A Diósgyőri Vár, és ezzel együtt a külsővár árpolitikájának is 

tükröznie kell a Miskolc helyi TDM Szervezet megfogalmazott célkitűzését, mely alapján Miskolc 

a magas színvonalú szolgáltatások városa. Ezért, a fejlesztés befejezését megelőző év végén, 2017-

ben, javasolt jegyár elemzést végezni a földrajzi környéken található versenytársaknál annak 

érdekében, hogy az elkövetkezendő években a nemzeti kastély- és várprogram keretében 

megvalósuló és megnyíló attrakciók árszínvonalát is figyelembe vegye a Diósgyőri Vár jegyár 

struktúrájának árszínvonala. Célként megfogalmazható, hogy a Diósgyőri Vár jegyárainak 

árszínvonala a szűken vett versenytársak felső, felső-közép árszínvonalában legyen." Ha egy picit 

tovább olvassák az előterjesztést, akkor rögtön láthatják, hogy kedvezményes jegy jár a miskolci 

lakosoknak. Bartha képviselő úr aggodalmát fejezte ki a Bodrogi Zsigmond út 25. szám lakójával 

kapcsolatban. Jelzi, hogy a 2. körös ingatlan vásárlásban az elmúlt napokban írta alá a leveleket és 

emlékezete szerint a 25. szám lakójának is meg kell kapni a levelet, amelyben ismételten 

egyeztetésre kérik a lakosokat. Ahogyan Polgármester úr is mondta, lesz lakossági fórum, eddig is 

volt és eddig sem volt zárt. Ez is csúsztatás volt, nem zárt lakossági fórumot tartottak, hanem 

tizennégy lakosnak írtak levelet, amiben meghívták őket. Egyetlen olyan mondat sincs benne, hogy 

nem jöhet más. Ha azzal a tizennégy emberrel volt dolguk, akkor nem hívnak másokat. A 

tizennégyből tizenkét fővel meg tudtak egyezni. Amikor oda jutnak, akkor lesz ismételten 

lakossági fórum, amely nem zárt. Köszöni Bartha képviselő úrnak azon segítségét, amelyet a 

lakosokkal való együttműködésben megtett. Pakusza képviselő úrnak elmondja, hogy az 

üzemeltető kérdését még nem döntötték el, de ez nem azt jelenti, hogy bármilyen más cégnek 

kívánják odaadni. Ha figyelmesen olvassa a Budavári Kft.-vel kapcsolatos fejleményeket, akkor a 

18. oldalon egyértelműen kifejtésre került, hogy mire kérik fel, illetve milyen szerepe lesz a 

konzorciumban. Üzemeltetési feladat egyáltalán nem került szóba velük kapcsolatosan. Minden 

kérdésére, így a miskolci vállalkozások lehetséges bevonására is tudomása szerint az MVF Kft. 

ügyvezetője, Lengyel Katalin választ adott. Tehát a plénum előtt és elsősorban a lakosok előtt meg 

lehetett ismételni ezeket a kérdéseket, azonban nem tartja ezt helyénvalónak. A közbeszerzéseket 

figyelembe véve, a miskolci vállalkozásoknak a munkáját és munkaerőit nagy örömmel várják, 

hiszen az iparűzési adó bevételét is növelik amellett, hogy kiváló munkát végeznek. Főépítész úrral 

közösen minden kérdésre megadták a választ, amely kérdés volt és nem csak egy olyan mondat, 

amellyel ellenük akarták hangolni a város lakosságát. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr részletes válaszát. Megadja a szót 

Dr. Kiss János alpolgármesternek a  nem tisztázott kérdések tekintetében. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Valóban vannak tisztázatlan kérdések, köszönhetően az ellenzéki 

hozzászólásoknak. A FIDESZ-KDNP-sek arra tettek esküt, hogy építeni fogják a társadalmat, a 

közösséget, a gazdaságot és a rendet Miskolcon. A napirend kapcsán elsősorban a miskolci 

társadalom és közösség építéséről kellett volna beszélni. A Salkaházi Sára Programon keresztül 

olyan társadalmi hálót építettek ki, amelynek hála 36 ezer nyugdíjas érzi jobban magát Miskolcon.  

Ellenzéki kifogásként felmerült, hogy nem tárgyszerű a Közgyűlés, ha sok a sürgősségi napirend. 

Ezzel kapcsolatosan elmondja, hogy egy Közgyűlés tárgyszerűségét nem érinti a sürgősségi 

előterjesztések száma. Jobban érinti az, hogy ha az ellenzéki hozzászólók egy-egy szót ragadnak ki 

a több tíz oldalas előterjesztésekből. A tárgyszerűség hiányát saját magában kellene keresnie az 

ellenzéknek.  

A vita a Salkaházi Program környékén csúcsosodott ki. A Salkaházi 2014 tavaszán indult, és két év 

elég volt arra, hogy beépüljön a város történetébe. Egy program társadalmi beágyazódásához több 

évre van szükség, a két évével a Salkaházi extra sikeres. Ez nemcsak abból fakad, hogy 36 ezer 

nyugdíjas csatlakozott hozzá, hanem annak lényegéből is. A siker, a sikeres program irigyeket szül, 
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ami nincs másként a politikában sem. Így van ez Miskolcon is, a bal- és jobboldal részéről is. Az 

irigység utána gáncsoskodást, majd elutasítást szül. 2014-ben, a program közgyűlési vitájakor az 

akkori baloldali vezérszónok azt mondta, hogy akárki nyeri a 2014-es helyhatósági választásokat a 

Salkaházi Program befejeződik. A mai közgyűlési vita is elárulta a baloldal hozzáállását, amikor 

Nagy-Korsa képviselő asszony élesen támadta a Salkaházi Programot, hogy ez nem szociális 

program. Megjegyzi, semmilyen szakpolitikai tézis nem mondja azt, hogy ne lehetne szociális 

program az, ami rendkívül nagyszámú lakosságra terjed ki. Nem mondja azt sem, hogy egy 

nagyszámú lakosságra kiterjedő program mindenkit ugyanolyan mértékben részesíthet 

támogatásban. A szocialista városvezetés idejében az volt a szociálpolitika, hogy volt egy 

kivételezett társadalmi csoport, aki sokkal többet kapott a többieknél. Jelen vezetés szociális 

politikája szakított ezzel a szemlélettel. A Salkaházi Program kapcsán a Jobbik is viszi a maga 

keresztjét. Közgyűlések alkalmával elmondják, hogy mindig megszavazzák a programot és 

módosításait, de nem is mondhatnának mást. Aki ma Miskolcon szembe megy a Salkaházi 

Programmal – legalábbis a szavazatok tekintetében – az politikai öngyilkosságot kockáztat. Utal 

Jakab Péter esetére, aki megsértette a miskolci nyugdíjasokat. Akárhogy csűri a szavakat egy 

bekezdésében hangzott el a Salkaházi Program, a nyugdíjasok és a bulizás. Lehet magyarázni, de a 

miskolci nyugdíjasok biztosak abban, hogy mi az igazi olvasata az akkori mondanivalójának. A 

FIDESZ-KDNP Frakció nem azért vonul ki a teremből minden esetben, amikor a Képviselő úr 

felszólal, mert különösebb örömüket lelik benne, hanem azért, mert a FIDESZ Frakció 

szövetségben van a miskolci nyugdíjasokkal. Kiállnak mellettük mindaddig, amíg Jakab képviselő 

nem veszi a fáradtságot és kér elnézést. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést és a válaszokat. 

A Miskolc rendjével és közrendjével kapcsolatos napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat. 

 

1. napirend: Javaslat a Belváros rendjét érintő döntések meghozatalára 

 

5. napirend: Javaslat a Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozáshoz 

 

Sürgősségi 8. napirend: Javaslat az Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és 

önkormányzati alapítású közalapítvány működésével kapcsolatos 

döntések meghozatalára  

 

Sürgősségi 9. napirend:  Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal 

törvényességi felhívásának megtárgyalására 
 

Sürgősségi 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a 

járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 26/2010. (VI. 

30.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának 

ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a Meghívó szerinti 1. napirendet, a 

sürgősségi 11. napirendet tárgyalta és támogatta az előterjesztések elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: az 5. napirendi előterjesztést tárgyalta, 

többségében támogatta az elfogadását.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 
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A vitában hozzászólók: 
 

Molnár Péter: 2010-ben az egyik legfontosabb választási üzenetük az volt, hogy a városban 

rendet kívánnak tenni. A mögöttük hagyott közel 6 esztendő bizonyítja, hogy ezen az úton 

konzekvensen haladnak tovább minden tekintetben. Rendet tettek a város költségvetése 

vonatkozásában, illetve fizikailag is rendet kívánnak tenni a városban, hatványozottan a 

belvárosban. Az elmúlt Közgyűlésen már foglalkoztak a belváros rendjével. A mai Közgyűlésen a 

rendeletbe egy újabb módosítást kívánnak végrehajtani, melyben tovább haladnak azon az úton, 

hogy a belvárosban rend legyen, az élhető legyen. Ez egyrészt kiszolgálja a miskolci polgárokat, 

másrészt a Miskolc városába egyre nagyobb számban érkező látogatókat és turistákat is, számukra 

is kedvező képet mutat. Egy intézkedés-sorozatot kezdtek meg, amelyben újabb állomáshoz 

érkeztek. A párbeszéd meghozta az eredményét a kerékpárosokkal, a Miskolci Kerékpárosok 

Egyesületével. Egy olyan megállapodás született, amelyet a rendeletbe is át kívánnak vezetni, azt, 

hogy a kerékpárosok használhatják Miskolc belvárosát. Tudják, hogy a belváros mellett a 

sétálóutcával párhuzamosan halad egy kerékpárút, mégis azt javasolják, hogy a belvárosban, 

kimondottan a villamossínen, az úttesten mindkét irányba használhassák a belvárost, természetesen 

a KRESZ szabályait figyelembe véve. A 12 éven aluli gyermekek a járdán is kerékpározhatnak a 

főutcán. Erről fontos dönteni, mert látják, hogy a belvárosban egyre inkább megélénkül a 

gyalogosforgalom mellett, célzottan a vendéglátó ipari egységekbe irányuló forgalom is, és a 

kerékpárosokat nem lehet, nem szabad kirekeszteni ebből. Aki a kerékpárjával kíván bejönni 

Miskolc belvárosába, az nyugodtan tehesse meg, rendezett módon. Fontos a város 

környezetvédelme, a Green City szempontjából is, hogy a kerékpárosok minél nagyobb számban 

használják a kerékpárjukat, és akár ezzel közelítsék meg a belvárost. Ugyanakkor fontos az is, 

hogy figyelemfelhívó táblákkal figyelmeztessenek a veszélyre, ami a kerékpárosokra is hárul, 

nekik is be kell tartani a rendet. Hangsúlyozza, hogy a MVK Zrt.-vel is egyeztetés történt, ennek 

eredményeképpen csökkentett tempóban, 30 km/óra sebességgel haladnak a villamosok a 

sétálóutcán. Így meglátásuk szerint a gyalogosok, a kerékpárosok és a villamos is nyugodtan és 

rendben tudja majd a belváros sétálóutcáját használni. Egy munkacsoportot kívánnak létrehozni a 

jövőben, melynek a városvezetés is a tagja lesz. Az lesz a feladata, hogy a belváros közrendjével 

tovább foglalkozzon, amelyben a vendéglátóegységek teraszaival, a megállítótáblák kihelyezésével 

és a nyitvatartási időkkel kapcsolatos komplex javaslatokat tegyen le, és ez kerüljön a Közgyűlés 

elé valamikor. Bíznak abban, hogy ezen a megkezdett úton tovább tudnak haladni, és Miskolc 

belvárosában olyan rend lesz, hogy az mindenki – városlakó és látogató számára is – élhető lesz. 

 

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. - 

 

Hubay György: A civil szervezetekkel kapcsolatos döntések meghozatala ügyében kért szót, 

nevezetesen a Miskolci Speciális Mentőcsoport alapító okiratának a módosításáról szóló 

előterjesztés vonatkozásában. Bemutatja néhány szóban a mentőcsoportot, akik lelkiismeretes 

munkát végeznek, nemcsak szűkebb pátriában, nemcsak Magyarországon, hanem az egész 

világon. Legutoljára Dél-Amerikában jártak és megint felhívták magukra a figyelmet eredményes 

munkájukkal. Hozzáteszi, hogy teljesen ingyen és bérmentve végzik a munkájukat, ami tiszteletre 

méltó dolog. Választókörzetében van a telephelyük, a Tatár utca környékén. Nemrég körbejártak és 

meggyőződött arról, hogy milyen áldozatos munkát végeznek, milyen professzionális módon 

próbálják önerőből felújítani ezt a telephelyet és további fejlesztéseket is szándékoznak végigvinni. 

Az előterjesztésben arról van szó, hogy egy második telephelyet is szeretnének igénybe venni, és 

ehhez szükséges az alapító okirat módosítása.  

 

Nagy-Korsa Judit: Kovács képviselőtársa azt mondta, hogy szociális farkasvakságban szenved. 

Megjegyzi, a városvezetés szociális kérdésekben, abszolút süketen és vakon született. Egyszerűen 
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nincs érzékük hozzá és nem is akarják ezt az érzéket… 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Felhívja Képviselő asszony figyelmét, hogy ez az előző napirend 

témája volt. 

 

Nagy-Korsa Judit: A Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívása is ebbe a témasorba 

tartozik. Meg kell fontolniuk, hogy erről komolyan beszéljenek. Megjegyzi, hogy sürgősséggel 

kapták meg ezt az anyagot is. A legutóbbi Közgyűlésen, az Esélyegyenlőségi Programot is este 

kapták meg és azt se tudták kitárgyalni. Jelen esetben arról van szó, hogy bizonyos emberek, 

családok nem kaphatnak akkor lakhatási támogatást, hogy ha a lakókörnyezetüket ellenőrizve, 

bármilyen hibát felrónak nekik. Nincs konkrétan meghatározva a rendeletben, hogy mihez kell 

magát pontosan tartania az illetőnek, mert általános megfogalmazások szerepelnek benne. A 

Megyei Kormányhivatal erre hívja fel a figyelmet, hogy ez így a szociális törvénnyel ellentétes. 

Erről komolyan kellene beszélni, erre kellene a lehetőség, de nem 2-3 percben 6-7 témát 

megtárgyalni, mert ennyi lehetősége van egy képviselőnek, hogy hozzászóljon. Ez a rendelet 

semmi másra nem jó, mint arra, hogy az embereket jól megzsarolják. Egy lakhatási támogatás az 

szociális támogatás,  és nem arról szól, hogyha valami nem tetszik, akkor nem kapja meg az illető 

a támogatást, másként kell a kérdést megközelíteni. Segíteni kell az embereket azokkal a 

mentorokkal, akikről a múltkor is beszélt, másként ez nem fog menni.  

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita folyamán a különböző pártok majd elmondják a 

véleményüket a modern szociálpolitikának a kérdéseiről. Előzetesen leszögezi, hogy Képviselő 

asszony következetesen kitart egy régifajta szociálpolitika mellett, amiről látták hová vezetett. Azt 

gondolja, hogy ezekkel a nagyon régi, elavult szociálpolitikai dogmákkal Képviselő asszonynak 

szakítania kellene.  

 

Földesi Norbert: Csatlakozik Képviselő asszonyhoz, folytatja a vita kibontakoztatását. Kérdése, 

hogy a 3. pontban az indokolásnál azt mondja a Kormányhivatal, hogy ez a rendelet ellentétes a 

szociális törvény 20 éve formálódó szociális szellemiségével és rászorultsági alapú logikájával. 

Megjegyzi, nem Képviselő asszony mondja, hanem a Kormányhivatal teszi ezt a megállapítást a 

városvezetés felé. Teszi ezt úgy, hogy az elmúlt időszakban a városvezetés telepfelszámolási 

stratégiája, amit a miskolci szegényekkel és cigánysággal művelnek, az már mindenkinek szúrja a 

szemét. Nincs az a hatóság, szervezet, ami nem marasztalta volna el a városvezetést. Még a 

Kormányhivatal is azt mondja, hogy itt nincs minden rendben, nemcsak az ellenzék hőbörög ezzel 

kapcsolatban. A vezetés 30 ezer aláírással legalizálja azokat a cselekményeit, amit egyébként 

minden szervezet megtámadott vagy negatív vélemény volt róla. Még az ugyanolyan színben 

tündöklő Kormányhivatal is elég erős megállapítást tesz azzal kapcsolatosan, hogyan kellene 

hozzányúlni a rendelethez. Eljött az idő arra, hogy az egyoldalú kommunikáció helyett legyen erre  

egy stáb, csapat minden oldalról, vitassák meg Közgyűlés vagy szakbizottság keretén belül,  

hogyan álljanak hozzá 2-3 év elteltével ehhez a kérdéshez. Amíg a vezetés egyoldalúan, az 

aláírásokat maguk mögött tudva legalizálja azokat a cselekményeket, amelyeket már a Hivatal is 

megtámad, addig Miskolcon nem beszélhetnek azokról a kérdésekről nyíltan, amiket el akarnak 

fedni politikai kommunikációval vagy a fejlesztések megünneplésével. Ezek a szegény emberek 

valamilyen spirál útján bekerültek egy olyan helyzetbe, ahol a tiszta udvar, tiszta ház projektben 

nem tudnak részt venni, nem tudják az állagmegóvást végrehajtani, mert nincs miből. Ezek után a 

rendelet azt mondja, hogyha nem sikerült, akkor lemarad olyan támogatásokról, olyan rendszerről, 

amivel egyébként a gyerekének ételt tudna adni. Hangsúlyozza, hogy szánjanak rá több időt, 

beszéljenek arról többet, hogyan lehet közös akarattal, közös megoldásokkal erre úgy pontot tenni, 

hogy senki se tudja megtámadni azt.  

 

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. - 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Nagyon jól tudják, hogy az uniós csatlakozáskor az Unió, illetve a 

vele szolidaritásban lévők, jogvédők olyan jogszabályokat kényszerítettek Magyarországra, 

amelyek sok esetben meggátolják a normális életet. Tehát azt a marhaságot, hogy egy támogatásért 

ne lehessen annyit kérni, hogy tiszta legyen az udvara, azt nem tudja értelmezni. Az Önkormányzat 

miért ne kérhetné a támogatás fejében azt, vegyen egy seprűt – ha arra nincs pénz, akkor arra 

adnak –, seperje ki az udvarát, és legyen tiszta a ház előtti rész. Még a múlt században is elvárták 

az önkormányzatok a falvakban, hogy rend és tisztaság legyen a ház előtt, tisztítsák ki a 

vízelvezető árkokat, különben megbüntették őket. Tompa képviselő úr felé jelzi, a XIX. században 

nem volt egy tanácselnök sem, habár azt vizionálta volna a legszívesebben. Nem gondolja, hogy 

egy önkormányzat nem kérheti azt, hogy a támogatás fejében vegyenek egy seprűt és seperjék ki 

az udvarokat.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Felszólalásában elmondja, hogy ha jól emlékszik, akkor a Kormányhivatal már nem 

először kötözködik Miskolc Önkormányzatával. Más esetben is történt ilyen, mert bizonyos 

szociális támogatásoknak feltételéül szabja az Önkormányzat a rendezett portát. Ha a 

Kormányhivatal szakemberei terepbejárást is tartanának, Lyukóvölgyben vagy Bábonyibércen, 

akkor láthatnák, hogy az Önkormányzat – bár rendeletben előírja a rendezett portát –, a 

gyakorlatban ennek az ellenőrzésére sok figyelmet nem szán. A legtöbb porta nagyon távol áll ettől 

a fogalomtól. Olyan is előfordult, hogy egy lyukóvölgyi utcában éves viszonylatban úgy utaltak ki 

1 millió forintos lakásfenntartási támogatást, hogy nemhogy rendezett porta, de még lakás sem 

volt. A Kormányhivatal azon álláspontját, miszerint egy önkormányzat nem szabhatja a 

lakásfenntartási támogatás feltételéül a rendezett portát, ezt kifejezetten káros és társadalom 

züllesztő álláspontnak tartják, abszolút nem értenek vele egyet. A Jobbik véleménye az, hogy a 

támogatások odaítélésénél nemcsak a rászorultságot kell figyelembe venni, hanem azt is, hogy az 

adott személy érdemes-e a közösség támogatására. Ha egy személy a közösséget rombolja a 

magatartásával, viselkedésével, azt miért támogatnák, aki építi Miskolc városát, azt pedig 

lehetőségeikhez mérten támogatni kell. Attól, mert valaki szegény, attól még a szemetet össze tudja 

szedni a saját udvarán. Aki erre sem képes, a saját lakókörnyezetét nem tudja vagy akarja rendben 

tartani, az hogyan fogja megóvni a köztereket, játszótereket, parkokat. Az elmúlt 26 évben nagyon 

sok társadalmi probléma azért súlyosbodott, mert az aktuális hatalom bizonyos társadalmi 

rétegektől soha semmit nem várt el. Nem nagy elvárás, de ma már úgy tűnik, hogy ezt sem 

fogalmazhatják meg, mert akkor jön majd a törvényességi eljárás. Azt látja, hogy a liberális 

jogvédők, a fideszes Kormányhivatal, kéz a kézben zülleszti Miskolcot. Jó lenne, ha már a 

Kormányhivatal és a városvezetés színe azonos, akkor próbálnának hatni a Kormányhivatalra, 

hogy úgy értelmezze a jogszabályokat, hogy az az építő közösségeket támogassa, ne a züllesztőket.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A mai ülés abba az irányba fog hatni, hogy a Kormányhivatal is 

másként értelmezze ezt a gondolatot. Sajnos ez az uniós jogrendnek a része, ami kéz a kézben jár 

az áljogvédőkkel, de reméli, hogy Miskolcon felül tudnak emelkedni ezeken a kérdéseken. Azt a 

normális életszerű működést várják el mindenkitől, amit a magyarság évszázadokon keresztül 

elvárt a nemzet részeitől, a nemzet tagjaitól.  

 

Dr. Tompa Sándor: Ebben a csomagban – amiben két normál napirend és három sürgősségi, a 

tegnapi napon kiküldött előterjesztés szerepel – ugyanazt a vitát folytatják, mint amik az előző 

napirendi pontoknál, illetve az előző Közgyűléseken is lezajlottak. Nevezetesen, hogy joga van-e a 

miskolciaknak időben megismerni az előterjesztéseket, a városvezetés szándékait, joga van-e tudni 
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a miskolciaknak, hogy az Európai Unió politikájával vagy gondolkodásával ellentétesen gondolják 

a szociális támogatásokat. Joga van-e a Kormányhivatallal, amely nyilván egy olyan törvényre 

hivatkozik, amelyet a magyar Parlament fogadott el, a városvezetésnek szembe menni. Kérdése, 

hogy ki hatalmazta fel a vezetést arra, hogy törvényeket felülbíráljon. Tudja, hogy a városvezetés 

nincs jó viszonyban a Kormányhivatallal, de akkor erről világosan kellene beszélni.  

 

Kovács képviselő reagál az elhangzottakra. 

 

Dr. Tompa Sándor: Kovács képviselő úr majd elmondja, ő hogyan tudja. Bocsánatot kér, ha 

tévedett a beszólásokban. 

A belváros rendjét érintő döntések meghozatala kapcsán egy többfelvonásos komédia látszik 

kibontakozni. Olyan kommunikációs témát kellett keresni, hogy most már rendet csinálnak a 

belvárosban. Kriza úr hat éve polgármesterkedik. Kérdése, hogy most vette észre, hogy vannak 

olyanok, akik behajtanak és a biciklisek esetleg nem úgy mennek, ahogy a FIDESZ-KDNP normái 

megkövetelnék? Kérdése, hogy beszéltek a kerékpárosokkal, tisztázták velük azt, hogy ez a 

normális dolog, amit elő akarnak írni, és az emberekkel, hogy miért van az, hogy sok gépjármű 

továbbra is megjelenik, bármilyen drákóinak tűnő intézkedéseket hoztak. Azt tudja, hogy Fodor 

Zoltánnak a behajtási engedélyét bevonták, de lát még olyan autókat, melyek továbbra is ott 

parkolnak, továbbra is behajtanak, és minden bizonnyal valamilyen jogalapjuk van, vagy nem 

mernek a közterület-felügyelők fellépni velük szemben. Erről a demokrácia felfogásról beszélnek 

mindegyik napirendi pont kapcsán. Arról, hogy minden bizonnyal azt a világot akarja Polgármester 

úr meghonosítani Miskolcon, ahol szocializálódott fiatalkorában, fiatal közéleti szereplőként, és 

most itt is szeretné viszont látni. Azt gondolja, ezt a miskolciak nem szeretik és nem kívánják.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, ha Képviselő úr a beszéde végén elmondta volna, 

hogy mire gondol, az jó lett volna, de ezt nem tette meg. Újra tanúbizonyosságát adta annak, hogy 

nem olvasta el az előterjesztést, mert akkor kiderült volna, hogy a kerékpáros egyesületekkel, kéz a 

kézben, hosszú egyeztetés után javasolják, hogy ezt az előterjesztést fogadják el. Az elején van az 

1.2-es bekezdésben, hogy egyeztettek velük. 

 

Pakusza Zoltán: A belváros rendjével kapcsolatos előterjesztéshez kíván hozzászólni, kiegészíteni 

azt. A rendészeti gyors jelentés szerint az Antall József parkban, az Erzsébet téren, a Hősök terén, a 

Szent István téren a hétvégi éjszakákra jellemző szabálysértések száma minimálisra csökkent. Azt 

gondolja, hogyha ez így van, ennek minden miskolci örül, természetesen ők is. Azt szeretné kérni 

ezzel párhuzamosan, ha már itt vannak ilyen éjszakai ellenőrzések, akkor ne korlátozódjon csupán 

a belvárosra. Úgy gondolja, hogy minden miskolci egyenjogú állampolgár, vannak külvárosi 

területeken is, olyan részek, amelyekben komoly problémák vannak. Az egyik – nem is annyira 

külváros – a Tátra és Torontáli utcának a környéke, ahol hasonló problémák vannak az éjszakai 

időszak folyamán, főleg késő tavasszal és nyáron, illetve Perecesen a Barátság téren. Azt kéri, 

hogyha jut rendészeti és rendőri erő arra, hogy a belváros rendjét minél jobbá alakítsák, akkor 

legyen arra is, hogy az előbb felsorolt utcákban is ez megvalósítható legyen. Annál is inkább, 

mivel ezeken a területeken rengeteg nyugdíjas lakik, akik ennek hatványozottan örülnének.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen azért bővítik a rendészek létszámát és azért 

egyeztetnek a rendőrséggel, hogy a város minél nagyobb területét tudják ellenőrizni. Jelen 

pillanatban a rendészet létszáma közel akkora, mint a rendőrségé. Megyei Jogú Városok 

Szövetségén hallgatta a szombathelyi polgármestertársa hozzászólását, aki rendkívül büszkén 

mondta, hogy náluk már 90 rendész van. Megjegyzi, Miskolcon 170, azért hallgatott, mert nem 

gondolta, hogy dicsekednie kellett volna, de úgy gondolja, hogy itt eldicsekedhet ezzel, hogy ennyi 

rendész vigyázza a miskolciaknak a hétköznapjait és éjszakáit. Az őrjáratok, a rendészjárőrök 

nemcsak a belvárosban, hanem az egész város területén folytatják a tevékenységüket, azért 
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vásároltak nekik gépkocsikat. Így a város minden pontjába igyekeznek eljutni, ha szükséges 

tovább bővítik a létszámukat, mert az egész város biztonsága fontos számára.  

 

Nagy-Korsa Judit: A lakástámogatást különböző feltételekhez kötötték és ezt a Kormányhivatal is 

fölrótta. Kérdése, hogy eljön-e az a pillanat, miután a lakhatási támogatás szociális támogatás, 

hogy a Salkaházi Sára szociálisnak nevezett programhoz is egyszer beadnak majd egy módosítót 

és ott is szerepelni fog az, hogy csak az a 60 év fölötti miskolci polgár kap 10 ezer forintot, akinek 

az udvarát, lakását, a házát, fürdőszobáját, WC-jét rendben találják.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja Képviselő asszonynak, hogy adjon be egy ilyen 

javaslatot a Közgyűlésnek és megtárgyalják.  

 

Hollósy András: Csatlakozik Hubay képviselőtársához és a civil szervezetekkel kapcsolatos 

döntések meghozatalához még két gondolatot kíván hozzátenni, élén a Spider Speciális 

Mentőcsapattal. Szintén méltatja munkájukat. 1996 júniusában kezdték meg működésüket, most 

20 évesek. Ez a közalapítvány 1997-ben jött létre 105190 forint induló vagyonnal, mivel egy non-

profit szervezetről van szó, látják azt, hogy nagyon nehéz helyzetben vannak és minden 

támogatásra szükségük van. Alapvetően honvédelem, katasztrófavédelem, polgárvédelem az, 

amivel ez a közalapítvány működik. Nyomatékosan kéri képviselőtársait, hogy támogassák a 

javaslatot azon túlmenően is, hogy módosítják az alapító okiratot, abban is, hogy új telephely 

jöhessen létre a Spidernek. Remélhetőleg a következő 20 évben is ilyen nagyszerű és szakszerű 

munkát fognak végezni. Megerősíti Hubay képviselő szavait, munkásságuk nemcsak 

Magyarországon egyedülálló, Európában is. Az elvégzett munkájuk magukért beszél. 

 

Földesi Norbert: Nem a seprű kérdésről beszélt az előző felszólalásában, hiszen abban 

egyetértenek, hogy a porta előtt tartson mindenki rendet. Hozzáteszi, nehéz így vitázni ezekről a 

kérdésekről.  

Hollósy András megérdemelt méltatást mondott a Spiderről. 

Az előző ciklusban Miniszterelnök úrnak elküldött egy társasházi törvény módosítási javaslatot, 

ami hozzányúlt volna picit a szociális törvény azon rendelkezéséhez, amely a segélyezést illeti. 

Elsősorban nem prevencióban, hanem szankcióban gondolkodott. Azt erőltette akkor is, és talán 

lehetne egy közös nevező, hogy hozzányúlhassanak az úgynevezett segélyhez a társasházak 

vonatkozásában, hogy a közös költség meg nem fizetése levonható, behajtható legyen ebből az 

összegből. Ugyanígy a „tiszta udvar, rendes ház” rendező elv mentén a megadott támogatásból 

szankcióként levonható, behajtható legyen ez a költség. Ezt javasolta és azt a választ kapta 

valamelyik kabinet vezetőjétől, szakértőtől, hogy ez az a támogatási forma, amihez nem 

nyúlhatnak hozzá, hisz olyan kevés a mértéke, hogy ebből szankcionálni szinte lehetetlen, és nem 

engedik a felsőbb jogszabályok. Felteszi a kérdést, hogyan lehet egy közös utat találni ebben, hogy 

mindenki megelégedésére járjon el egy város vezetése.  

 

Dr. Simon Gábor: Ez a napirendi pont is jól mutatja azt, hogy nem tudják előkészíteni a 

Közgyűléseket. Öt napirendi pontot vontak össze, amiből 3 sürgősségi előterjesztés. Van ebben 

minden, kerékpáros közlekedés a belvárosban, parkolási rendelet módosítása, csatlakozás a 

Johannesburgi Nyilatkozathoz, ami eddig különösebb izgalmat a Képviselő-testületben nem váltott 

ki. Vannak vagyonjogi döntések, melyek kapcsán említette több képviselőtársa a Spider 

fantasztikus tevékenységét. Elmondja, hogy az előterjesztés arról szól, hogy a Spider 

Rásonysápberencsen telephelyet akar létesíteni. Ennyi a közgyűlési döntés, hogy a Közgyűlés 

hozzájárul-e ahhoz, hogy a Spidernek legyen egy telephelye Rásonysápberencsen. A témák között 

még van ingatlanvásárlás és Kormányhivatal törvényességi észrevétele. Azért sorolta fel, hogy aki 

előtt nincsenek ott a papírok, azok is lássák, hogy a városvezetés ilyen Közgyűlést működtett. 

Ebből, amit Jegyző úr itt összeállított a képviselők számára, egy cél bontakozhat ki, hogy minél 
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inkább nevetségessé tegye Miskolc város Polgármesterét a közvélemény és a Közgyűlés előtt. 

Nyilvánvaló, hogy képtelenség ezeket a kérdéseket itt így, egyben megtárgyalni.  

Hozzáfűz pár gondolatot a Kormányhivatal döntéséhez. Úgy gondolja, azt kell eldönteni, hogy 

vannak-e jogszabályok vagy nincsenek, mindenkire vonatkoznak vagy csak egyesekre, ez az 

alapvető kérdés. Tudják, hogy mi a városvezetés hozzáállása a jogszabályokhoz. Amennyiben jól 

nézte, akkor körülbelül három tucat jogász dolgozik a Hivatalban, Holdingnál, Holding cégeinél. 

Ezek a jogászok kapnak valami fizetést, de gyakorlatilag akár mihez nyúlnak, akár merre indulnak 

el – legyen az 74 feljelentés vagy bármi –, mindegyiknél bebizonyosodik, hogy a városvezetésnek 

jogilag szinte soha nincsen igaza. Erről van itt is szó. A Kormányhivatal – amit nem lehet azzal 

vádolni, hogy nem FIDESZ-es vezetés alatt áll – most már többször elzavarta és elmondta a 

városvezetésnek, hogy Magyarországon vannak jogszabályok, amiket be kell tartani. Nyilván ez 

furcsa a mai magyar közállapotokat nézve, hogy a Kormányhivatal ilyen állásfoglalást tett, nem 

jellemző a FIDESZ-re. Nyilván ez is kiverte a biztosítékot, és az is, hogy emellett az összes 

perüket elbukták ebben a tárgykörben, az is szintén árulkodó. Azt gondolja, hogy a Közgyűlés 

tekintélyének megóvása érdekében vissza kellene ezekhez a kérdésekhez térni, hogy a 

jogszabályok alapján kell döntést hozni. Érti azt a lázas igyekezetet, amit Kriza Ákos itt bevetett, 

hogy egyébként a magyar jogszabályok, amit Orbán Viktor vezetésével a Magyar Parlament fogad 

el immár 6 éve, azok csak azért tartalmazzák ezeket, mert a gonosz Brüsszel rájuk erőlteti ezeket a 

döntéseket és szegény FIDESZ nem tud mit csinálni, nem tud törvényt alkotni, mert Brüsszel ezt 

nem engedi. Azt gondolja, hogy a másik napirendben pedig éltetni fogják magukat, hogy hogyan 

építik a várost, ugyanabból a brüsszeli pénzből. Higgadtságot javasol, és azt, hogy Miskolc Város 

Közgyűlése a törvényességhez térjen vissza és a törvényesség talaján álljon.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen Miskolc Város Közgyűlése a törvényesség talaján 

áll. Képviselő úr, ha végigolvassa az előterjesztést, akkor látja azokat a magyarázatokat, amelyek a 

magyar jogszabályokra való hivatkozással vélelmezik azt, hogy a Kormányhivatalnak a véleménye 

nem biztos, hogy megfelelő. Úgy gondolják, hogy törvényes az az eljárási rend, amivel a "tiszta 

udvar, rendes ház" koncepció alapján eljárnak.  

 

Pakusza Zoltán: Örül annak, hogy a közrend tekintetében közelednek az álláspontjaik, viszont azt 

szeretné, ha az általa felsorolt területeken is eredmény lenne. Itt már arról beszél a Rendészet, hogy 

az áprilisi Közgyűlés döntött az újabb, erősebb ellenőrzésekről és már áprilistól mostanra 

eredmények vannak. Azt szeretné, hogy a Torontáli és Tátra utca, illetve Perecesen a Barátság 

téren is a Rendészet létszámától függetlenül is, eredmények lennének. Elhangzott, hogy 

Szombathelyen 90 fő, Miskolcon 170 áll szolgálatban. Nem szabad elfelejteni, hogy a két város 

lakosságának a száma nagyjából fele-fele arány, hiszen Szombathelynek 80 ezer lakosa van, 

Miskolcnak pedig közel 160 ezer, arányaiban ugyanott található. Hangsúlyozza, azt szeretné kérni, 

hogy legyen egy erősebb ellenőrzés az említett utcákban és környékükön. A jogszabályalkotás 

kapcsán elmondja, hogy az is nagyon jó lenne, amit Jakab Péter képviselőtársa említett, hogy 

ezeket a jogszabályokat a város erősebben ellenőrizze. Választott önkormányzati képviselőként 

tudja, hogy megvannak ezek a jogszabályok, de ezeknek a betartatásával vannak problémák.  

 

Dr. Tompa Sándor: Polgármester úr az előző hozzászólását úgy kommentálta, hogy nem igazán 

értette, hová akar eljutni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy kommentálta, hogy nem olvasta el az előterjesztéseket.  

 

Dr. Tompa Sándor: Aki pedig elolvassa, azzal meg az a baja Polgármester úrnak. 

Megkockáztatja, hogy Simon képviselő úrhoz csatlakozva nem csak arról lehet itt szó, hogy 

Jegyző úr megpróbálja Polgármester urat és a tevékenységét lejáratni ezekkel az utolsó 

pillanatokban a Közgyűlés elé dobott előterjesztésekkel. Ehhez mintha Kiss János alpolgármester 
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úr is asszisztálna, hiszen ő írja alá ezeket. Arra szeretne rávilágítani, amit a városvezetés művel a 

Kormányhivatal törvényességi észrevétele kapcsán, az arról szól, hogy a városvezetés azokat a 

jogállami kereteket, amelyeket Orbán Viktor vezette Kormány, illetve a Parlament fogadott el, nem 

akarja tudomásul venni. Szerette volna már többször is figyelmeztetni Polgármester urat arra, hogy 

egy másik népköztársaságban szocializálódott. A Magyar Népköztársaság utolsó éveiben Európát 

célozta meg és a rendszerváltás erről szólt, hogy európai normák szerint szeretnének élni, és a 

magyar törvények is az európai normákat próbálják közvetíteni. Azt gondolja, hogy erre tett 

kísérletet a Kormányhivatal is, amikor arra figyelmeztette a városvezetést, hogy a jelenleg 

érvényes törvények és az európai jogrend, az európai törekvések sem azonosíthatók a városvezetés 

törekvéseivel. Erről gondolkodjanak el és valljanak szint a miskolciaknak, hogyan viszonyulnak az 

európai normákhoz, jogrendhez. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Meglátása szerint Képviselő úr esetében a rendszerváltás a 

köpönyegforgatásról szólt. Előtte kommunista volt, utána kapitalista jogvédővé vált. Nem tudja 

értelmezni ennek az összehasonlítását. Képviselő úr először magába fordulva gondolkozzon el 

ezen a történeten. Elmondja, hogy végig ugyanazt az eszmeiséget, gondolatvilágot képviselte  élete 

során, nem változtatott semmit azon, amit fiatalkorában képviselt, ellentétben Tompa képviselő 

úral.  

 

Dr. Simon Gábor: Polgármester úr elmondta, hogy „tiszta udvar, rendes ház” koncepciója alapján 

működnek. Hogyha ez tényleg egy koncepció, akkor úgy tudja, ez Miskolcon nem működik. Van 

olyan, hogy év háza és különböző kitüntetések. Kérdése, ha ez valóban koncepció, akkor miért 

nem működik Miskolcon, miért nem lehet azt visszahozni, ami jó volt és működött. Miért nem 

lehet azt mondani, hogy a Közgyűlés egyszer meghirdeti, hogy „tiszta udvar, rendes ház”, lehet 

pályázni, és azokat a honfitársaikat, akik egyébként ezen koncepció mentén gondozzák a saját 

kertjüket, hadd legyenek büszkék, kapjanak erre díjat. Ennek a díjait és ennek a működését az 

elmúlt időszakban nem nagyon látta, de ha van ilyen, akkor ezt turbózzák fel. Úgy gondolja, hogy 

komolyabban erősítsék a jutalmazás oldalát. Véleménye szerint ezekben az ügyekben az erkölcsi 

dicsőség is fontos.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: A belváros rendjéhez szeretne hozzászólni, mert úgy érzi, a vezetés megint haknizik 

ezzel a témával. Időről-időre visszatér a Miskolci Napló címlapjára, akár az is, hogy a 

kerékpárokkal hogyan lehet a sétálóutcán közlekedni, de változást nem nagyon látnak. Tudni 

szeretné, hogy az elmúlt két hónapban pontosan hány behajtási engedély került bevonásra és ez az 

összesen kiadott behajtási engedélyek hány százalékát teszi ki. Továbbra is azt tapasztalják, hogy 

azon a sétálóutcán, ahonnan most kitiltják a kerékpárosokat, ott most is jelentős hányadban 

parkolnak autók. A kerékpározást illetően érti, hogy ezt is szabályozni szeretnék, de ez már egy 

szabályozott kérdés. A KRESZ szabályozza, miért nem lehet azt érvényesíteni Miskolcon. A 

közterek rendjéről is született döntés, hogy az éjszakai órákban a belváros frekventált terein lesz 

rendészi jelenlét. Elmondta már akkor is, hogy a jelenlét az kevés, intézkedni is kell. Az 

előterjesztésben valóban azt lehet olvasni, hogy az eltelt időszakban jelentősen csökkent a 

szabálysértések száma. A lakók viszont azt mondták, hogy továbbra is például az Európa tér 

péntek-szombat esténként köztéri kocsmaként és nyilvános WC-ként üzemel. Az a helyzet, hogy 

nem elég a hatósági sétálgatás a Széchenyin, hatósági intézkedésre van szükség. Ha mindez nincs 

meg, akkor nyomogathatnak ma is gombokat, nem lesz rend a belvárosban.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 
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Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Szeretné összefoglalni a napirendi ponthoz tartozó gondolatokat 

néhány mondatban. Az érződött az ellenzék mondatain, hogy megpróbálnak gáncsot vetni a jó 

irányba haladó gondolatoknak és rendeleteknek, illetve az is, hogy abszolút nem készültek fel a 

Közgyűlésre.  

A belváros közrendjét érintő előterjesztésben jelzi Jakab Péternek, hogy nem tiltották ki a 

kerékpárosokat, az előterjesztés erről egyáltalán nem szól. Pontosan a kerékpáros egyesületekkel, 

civil szervezetekkel megállapodásra és tárgyalás keretében került sor az előterjesztés 

meghozatalára, szabályozásra. A lakóktól és a főutcai kereskedőktől hallotta, hogy az elmúlt 

hónapokban elfogadott előterjesztések nyomán Miskolc közrendje jó irányba halad. Látható, hogy 

a gépjárművek nem olyan mértékben hajtanak be, illetve csak azok, akik engedéllyel 

rendelkeznek.  

A következő napirendi pont a Kormányhivatal észrevétele. Azt jó volt látni, hogy az MSZP, DK és 

a Jobbik, a szélsőséges pártok gondolatai nem egyeznek. Ritka eset, de a Jobbiknak kell, hogy 

igazat adjon és Nagy-Korsa Juditot pedig megkéri, hogy másfajta ideológiai szempontok szerint 

közelítse meg a kérdéseket, illetve olvassa el az előterjesztéseket. Elmond egy példát, amelyből 

látható, hogy Nagy-Korsa Judit kiket támogat Miskolcon. A Tetemváron volt egy család, a „Te 

szedd” akcióban körülbelül 1000-1500 PET palackot szedtek össze a szomszédos területről. A 

családnak PET palackos üdítőre és borra volt pénze és átdobálta a szomszéd területre, ugyanakkor 

egy seprűt nem tudott venni. Köszönik Nagy-Korsa Juditnak, hogy az ilyen embereket szeretné 

támogatni.  

A Kormányhivatal levele gyakorlatilag azt tartalmazta, szeretné, ha pontosítanák azt a megjelölést, 

hogy miként kell értelmezni a megítélését ennek a támogatásnak. Erről szól az egész, semmi 

misztikus, a Jogi Osztályt érintő dolog nem volt benne, egyszerűen jogászok máshogy látnak egy 

mondatot és máshogy értelmeznek, ennek a tisztázására hívta fel a Kormányhivatal a figyelmet.  

Harmadik napirendi pont egyszerűen csak a zöld város irányába halad. Szeretnének előrelépni és 

útmutatást adni annak tekintetében, hogy a környezetbarát járművek hogyan tudják segíteni 

ezeknek az elterjedését Miskolcon.  

Felhívja az ellenzék figyelmét arra, hogy olvassák el az előterjesztéseket, mert nagyon sok 

kérdésükre ott a válasz. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát 

lezárja. Válaszadásra megadja a szót Pfliegler Péter alpolgármesternek. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Nánási-Kocsis képviselő felszólalása végén a parkolás és zöld 

város kapcsolatát domborította ki. Felolvas három sort a Portfólió közelmúltban megjelent 

cikkéből. „Jelenleg több mint 1 millió elektromos autó rohangál az utakon, de a következő 

években robbanásszerű felfutás jöhet az értékesítésekben, az állami ösztönző programok, az 

akkumulátorok hatékonyságának növelése és a költségek csökkenése miatt egyre vonzóbb 

alternatíva a belsőégésű motorokkal szerelt autókkal szemben az elektromos autó”. Ha jól 

emlékszik Simon úr úgy mondta, nem verte ki a biztosítékot ez a napirendi pont. Mégis azt 

gondolja, fontos ahhoz, hogy Miskolc tovább haladhasson a zöld város felé vezető úton. Elért 

eredményeiket többszörözik és hozzáteszik, igenis az elektromos autóknak és a nulla emissziós 

autóknak biztosítják az ingyenes parkolási lehetőséget, ahogy azt nagyon jó magyar és nyugat 

európai példák már mutatják.  

A belváros rendjével kapcsolatos megjegyzése során elhangzott, hogy komédia. Hangsúlyozza, az, 

hogy a városban, a belvárosban rendet tesznek, az egyáltalán nem komédia. Valóban járt már a 

Testület előtt áprilisban az anyag, akkor is elmondták, hogy visszahozzák, ha kell többször is. Két 

szóval jellemzi ezt a rendcsinálást, odafigyelés és párbeszéd. Az odafigyelés az pontosan azt 

jelenti, hogyha valami nem tökéletesen sikerült, vagy valamin még lehet javítani, akkor azt újra 

vissza fogják hozni és próbálnak még jobbat tenni a belváros és a teljes város érdekében. A 

párbeszéd pedig azt jelenti, hogy nemcsak a kerékpárosokat keresték meg, egyeztettek velük, 
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hanem megkeresték a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedelmi és Ipar Kamarát, a Belvárosi 

Klasztert, a helyi vállalkozásokat. Személyesen is egyeztetett velük, leültek, megbeszélték és utána 

az elmondottak alapján alakultak ki ezek a döntési alternatívák, amelyek amellett, hogy a belváros 

rendjét szolgálják, a város egésze szempontjából is fontosak. A belváros kiemelt szerepe nem 

megkérdőjelezhető, de ennek példaértékű bemutatása és megvalósítása a város több területére is 

érvényes lehet. Végül még megjegyzi, ami személyesen is érintette, hogy 6 év alatt nem csináltak 

semmit, nem történt semmi a belvárosban, ez nem igaz. Meg lehet kérdezni a vállalkozásokat, 

azok vezetőit, a főutcán székhellyel bíró szolgáltatókat, nagyon sok előnyük származott abból, 

hogy 2010-óta ez a városvezetés van hatalmon, és folyamatos egyeztetések alapján olyan 

intézkedések kerültek bevezetésre, amelyek alapján látható, hogy a főutcán alig van üres portál. 

Hozzáteszi, azok nagy része nem a MIK tulajdonában vagy kezelésében van, hanem 

magántulajdon. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést. Megkéri Dr. Kiss János alpolgármester 

urat, hogy válaszoljon a felmerült kérdésekre. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Elérkeztek oda, hogy beszéljenek a rendről, mert ez a 2. 

csomópont, ami köré a mai Közgyűlést és az egész várospolitikát építették. A rendet sokféleképpen 

lehet védeni, közhatalmú alapon is, rendőrséggel és rendészettel. Az áprilisi Közgyűlésen pont 

erről tárgyaltak, hogy a belváros közterületeit, közparkjait hogyan fogják megerősített rendészeti 

védelemmel ellátni. A rendet jogszabályokkal is lehet védeni és konszenzussal is. A FIDESZ-

KDNP Frakció következetesen és kitartóan kiáll amellett, hogy a rendet lehet védeni 

jogszabályokkal, szemben a baloldali frakcióval, aki ezt a jogszabályt, amivel a rendet védeni 

akarják Miskolcon, el akarja törölni. Továbbra sem értenek ezzel egyet, azért, mert ha ezt a 

jogszabályt eltörölnék, akkor szembe mennének a józan ésszel. Megérti, hogy a baloldal mániája, 

hogy szembe megy a józan ésszel, nem akartak rezsicsökkentést sem Magyarországon. A migráns 

politikában is szembe mennek a józan ésszel, mert értelmes ember nem akar Magyarországra 

kötelező migráns kvótákat, de a baloldal töretlenül kiáll emellett. A baloldalnak vannak ilyen 

furcsa megfontolásai és azt akarja, hogy ne legyen semmilyen társadalmi felelőssége annak, aki kér 

valamit a társadalomtól. A városvezetés úgy gondolja, ez nem így működik. Ha valaki a 

társadalomtól kér, akkor az ereje szerint adjon is, ha csak annyit, hogy rendben tartja a saját 

ingatlana mellett a járdát, kertjét, akkor azt gondolják, hogy adott valamit a társadalomnak. A 

jogszabályok, amikre előszeretettel hivatkozott a baloldal a mai vitában, hogy ellenük vannak, ha 

rendesen elolvasták volna a közgyűlési előterjesztést, akkor láthatták volna, hogy ez nem így van. 

Földesi képviselő úrtól elhangzott, hogy túl szigorú a rendeleti szabályozás, és túl megy a józan 

ész által támasztható elvárásokon, mert azt nézegetik, ki és hogyan tartja a szekrényben a holmiját. 

Megjegyzi, a rendeleti szabályozás nem erről szól, kifejezetten a lakóingatlan környezetéről szól, 

azt kell rendben tartani. Ez az elvárás azokkal szemben, akik igénnyel és kéréssel fordulnak a 

társadalomhoz, hogy a társadalom finanszírozza részben a megélhetőségüket. Azt kell, hogy 

mondja, hogy nem csak ebben a tekintetben tévednek. Ha már elkezdenek jogászkodni, akkor 

szükséges lett volna ebből az anyagból elolvasni azt is, hogy mit mond a Kúria, ami a magyar 

joggyakorlat formálásának az egyik legfőbb letéteményese. A Kúria a városvezetés álláspontját 

erősíti meg, szemben a Kormányhivatal álláspontjával. Azt mondja ki, hogy minden olyan 

kritériumot, ami az udvar, a kert tisztántartására, az ingatlan állagának a megóvására és higiénikus 

állapotának rögzítésére vonatkozik, szabályosan és jogszabályszerűen elő lehet írni az 

önkormányzatoknak. Úgy gondolja ezek után, hogy különösebb jogi vitát nem kell lefolytatniuk. A 

Kúria feltette az i-re a pontot, természetes, hogy politikailag is úgy gondolják, hogy helyes, amit 

tesznek, és ráadásul azt látják, hogy jogilag is 100%-osan helyes, akkor ki fognak tartani emellett. 

Amikor jogászi megközelítésből próbálta Simon képviselő úr kritizálni azt, hogyan állnak ehhez a 

jogszabályhoz, amit a Kormányhivatal támad, vette a bátorságot és azt mondta, hogy dolgozik itt 

vagy 30 jogász a Hivatalban és a környékén, és azt látja, hogy szakmaiatlan munkát végeznek. 
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Válasza, hogy a politikában lehet támadni, de sose feledkezzenek meg arról, hogy egyébként civil 

szakmájuk van. A 30 jogász nevében kikéri magának Simon úr állításait. Ebben a teremben csak őt 

támadhatná, mint jogászt, a jogászi tudását, mert politikus és Simon képviselő politikai alapon 

támad. A szakmai tisztesség miatt sem engedheti meg magának, hogy egymást nyílt színen szidják. 

Ezt a szabályt Képviselő úr felrúgta politikai érdekek alapján. Szakmai alapon is szégyellheti 

magát, nem vette a fáradtságot és olvasta el az előterjesztést, mert akkor talált volna válaszokat. 

Felhívja a figyelmét a Képviselő úrnak, hogy a Kormányhivatal az nem politikai szerv, hanem 

közigazgatási szerv, politikai alapon ne keverje bele az ilyenfajta vitákba, mint ahogy a mai napon. 

Hangsúlyozza, hogy az Európai Uniós jognak ehhez az előterjesztéshez semmi köze nincs, sem a 

Kormányhivatal előterjesztésében, sem az Önkormányzatnak az előterjesztéssel való 

ellenvélemény megfogalmazásában. Az ellenzék már feltette azt a lemezt, hogy az Uniót, Brüsszelt 

minden körülmények között be kell vetni, ez az utolsó remény, de már 6 éve ez az utolsó 

reményük.  

Jakab frakcióvezető úr azt mondta, hogy minek olyan szabályozást hozni, amit a KRESZ 

egyébként is szabályoz. Felhívja a Frakcióvezető úr figyelmét, hogy a KRESZ nem szabályozza 

olyan értelemben a kerékpáros közlekedést, ahogy elmondta. A KRESZ alapvetően azt mondja, 

hogy a járdán kell közlekedni, illetve ahol kérdéses, ott dönteni kell a járdán való közlekedés 

szabályairól. Ez pont egy olyan helyzet, ahol az úttesten villamosforgalom is van, jogi szemmel 

nézve itt döntési kényszer van. Pontosan és helyesen jár el az Önkormányzat, amikor dönt arról, 

hogy a kerékpározás szabályait a főutcán milyen körülmények között teszi lehetővé.  

Frakcióvezető úr még azt is mondta, hogy az Európa téren nem változott semmi, de ez nem igaz. 

Ajánlja, hogy látogasson el az Európa térre este 11 óra körül és láthatja, hogy a nem túl szerencsés 

viszonyok, amik ott voltak, a határozottan a rend mellett kiálló, FIDESZ-es városvezetés 

rendészeti politikájának köszönhetően megváltoztak. Tehát rend van és az Európa tér elnyerte azt a 

funkcióját, amire egyébként hivatva volt.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést. 

A Miskolc város gazdálkodásával és gazdaságfejlesztésével kapcsolatos előterjesztések 

tárgyalásával folytatják munkájukat. 

 

3. napirend: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 31-

ig benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására 
 

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat hulladékgazdálkodási közfeladattal kapcsolatos döntések 

meghozatalára, valamint új hulladékgazdálkodási közszolgáltatási 

rendelet megalkotására 
 

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat a Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társaság végelszámolásával kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

Sürgősségi 6. napirend: Javaslat a módosított Integrált Területi Program (ITP) elfogadására 

 

Sürgősségi 7. napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés 

módosításával kapcsolatos döntések meghozatalára, és a 2014. és 2015. 

évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói 

Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés 

összegének elfogadására 

 

Sürgősségi 10. napirend: Javaslat a Kandó téri intermodális új csomópont kialakításához 

szükséges döntések meghozatalára 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 3. napirendhez módosító indítványt nyújtott be. 

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a sürgősségi 1. napirendi előterjesztést 

tárgyalta és támogatta az elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a 3.napirendi előterjesztést tárgyalta és 

egyhangúlag támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: a 3.napirendi előterjesztést tárgyalta – a módosító indítvány nélkül - 

és egyhangúlag támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Hubay György: A 3. napirendhez kíván hozzászólni. Polgármester úr expozéjában is elhangzott, 

hogy a Megyei Jogú Városok Szövetségének ülésén járt, ahol felmerült, hogy 2000 milliárd forint 

kerül felhasználásra a Modern Városok Program keretén belül, melyből Miskolc 180 milliárd 

forintot kap, ami óriási összeg. Hatalmas lépéseket tesznek afelé, hogy modernizálják a várost, a 

városlakók számára élhetőbbé tegyék. Tették ezt eddig is, most is és ezt követően, a következő 

ciklusban is. A belvárosban nemcsak a Szinva patakot fogják kibontani, a Bazártömböt, Szent 

István teret és a Szemere kertet újítják meg, hanem a történelmi Avast is. Személyes élmények, az 

egész fiatalkora az Avashoz kötődik, ahol 50 év óta nem változott semmi. Most jött el az pillanat, a 

fejlesztés azon része, amikor ez megtörténik. Említi, hogy az Avasi kilátó környékén lecserélik az 

utcabútorokat, a növényzetet, a veszélyes fákat kivágják, megújul a közvilágítás és megoldják a 

csapadékvíz elvezetésének problémáját is. Úgy véli, jó úton járnak annak irányában, hogy 

fejlődjön a város.  

 

Dr. Kovács László: A Területfejlesztési Operatív Program és az intermodális csomópont 

fejlesztése tárgyában kért szót. Aki ezek után azt mondja, hogy Miskolcon nem történnek nagy 

léptékű fejlesztések, az valószínűleg nem jár nyitott szemmel. Ismertet néhány számadatot. 

Polgármester úr az expozéjában említette, hogy 180 milliárd forint a Modern Városok Program 

keretében Miskolcra kerül, 35 milliárd a TOP és 7 milliárd az intermodális csomópont fejlesztése, 

tehát csak ezen a területen 232 milliárd forint. Ezzel Miskolc város lakosságának a komfortos 

közlekedésével kapcsolatos régi adósságát törleszti a város, a 7 milliárdból a Tiszai pályaudvar és 

a Kandó tér környezetében olyan csomópont jön létre, ahol a vasút, a villamos, autóbusz, távolsági 

autóbusz találkozik. Ezzel a Búza tér közlekedési problémája és a környezetszennyezése is 

csökken. XX. századi közlekedési átszállóhely, csomópont alakul ki, melyre büszkék lehetnek. 

Kezdik érezni a miskolciak, hogy egy korszak lezárult, amikor a vesztesek közé sorolták 

Miskolcot. Elindult azon a fejlődési folyamaton, amikor büszkék lehetnek Miskolcra. Tisztában 

vannak azzal, hogy sokat fizetett ezért a város, nehezen élte meg a rendszerváltozás utáni két 

évtizedet, de az elmúlt hat évben olyan forradalmi változások történtek, amelyeknek hasznát 

gyermekeink, unokáink is érzik majd Miskolcon. Jelen vezetésre hárult az a felelősség, hogy 

kialakítsanak egy közösségi teret, főteret, amely a közösségi szolgáltatások mellett igazi nagy 

közösségi eseményeknek is helyt ad. Felhívja arra a figyelmet, nemcsak a belváros, a főtér 

fejlődik, hanem a Diósgyőri Vár környezete is. 

 

Bartha György: A TOP program előterjesztői módosításából hiányolja a választókerületében 

található Bartók Béla utcai nappali időseket ellátó háznak a jelenlétét. Szerinte egyetlen olyan 

épület sincs, mint ez, ujjnyi rések a falaknál, aládúcolt iroda. Akik ott kapnak ellátást és az ott 
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dolgozók is megérdemelnék, hogy bekerüljenek ebbe a programba, mert Diósgyőrnek az 

idősellátását nagy munkával, áldozatokkal nagyon szépen ellátják ilyen körülmények között is. 

Köszönetét fejezi ki. A MESZEGYI vezetősége tisztában van a problémával, statikusi felmérések 

is bizonyítják, tehát óriási az indokoltság. Felhívja minderre Kiss Gábor alpolgármester úr 

figyelmét, hogy kerüljön be ez is rövidesen a programba. 

 

Pakusza Zoltán: Az előterjesztés kapcsán sok 10 milliárdról van szó a város fejlesztésével 

kapcsolatban. Nyilván vannak prioritások, de úgy érzi, hogy a 17. választókerület mostohagyereke 

lenne a városnak. Úgy véli, egy rendkívül jó környékről van szó. Elmondható az, hogy egy olyan 

területe a városnak, hogyha beindulnak azok a gazdasági mechanizmusok, amiről a vezetés szólt, 

akkor nagyon sokan szeretnének ebben a környezetben lakni. Közel van a villamoshoz, könnyen 

be lehet jutni a belvárosba, van a területnek gimnáziuma, iskolái, óvodái, de mégis egy természeti 

zöld környezetet biztosít az ott élők számára. A fejlesztések mégis elmaradnak. Továbbra is kéri a 

városvezetést a csapadékvíz elvezetés problémájának a megoldására, ami rendkívül fontos lenne. 

Pereces esetében erre már készült korábban tervezet. Ehhez kapcsolódóan a patakmeder tervezése 

is szükséges. Ezekben az ügyekben már nagyon sokszor járt a Hivatalban, de nem látja, hogy lenne 

előrelépés. 

A pályázatok kerékpárutakat is említenek. Továbbra is szorgalmazza az Észak-Kiliánt Perecessel 

összekötő kerékpárutat, ami mindösszesen 1-1,5 kilométernyit jelentene, ami az ott élőket 

bekapcsolná a kerékpáros forgalomba. Ez fontos lenne a perecesieknek, másodsorban akár célként 

is szerepelhetne a kerékpárosok esetében Pereces. Kéri a városvezetést, hogy ezeket a lépéseket 

fontolják meg.  

Legutóbb a Vadász úti Tagóvoda anomáliájával próbáltak foglalkozni, de itt sem érzi a segítő 

szándékot a város részéről. Miközben arról beszélnek, hogy több milliárd forintot … 

 

Soós Attila megjegyzést tesz a felszólalás kapcsán. 

 

Pakusza Zoltán: Kéri Polgármester urat, hogy utasítsa rendre Soós képviselő urat, hogy ne 

szakítsa félbe a felszólalását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Pakusza képviselő urat, hogy ne az ülésvezetéssel 

foglalkozzon, folytassa felszólalását. 

 

Pakusza Zoltán: Ebben a Közgyűlésben már szokás, hogy Polgármester úr mindig azzal 

foglalkozik, hogy miről beszél, de hogy már a frakciótársai is?!  

Arról van szó, hogy szeretne egy konstruktív dolgot felvetni, szeretné azt, hogyha a városrészben 

megtörténnének a fejlesztések, erre Soós képviselő úr így reagál. Ez Képviselő urat minősíti, ettől 

nem lesz népszerűbb. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem szólt közbe, pedig kellett volna, mert a közérdekű részben 

kellett volna ezeket elmondania. A mondandójának nem volt köze egyik napirendhez sem.  

 

Molnár Péter: Örömteli napirendről beszélhetnek. Elmondhatják, hogy Miskolc városa egy újabb 

nagyszabású fejlesztéssorozat előtt áll. Úgy gondolja, hogy manapság jó miskolcinak lenni, 

büszkék lehetnek rá. Fontos, és az előterjesztés is megmutatja, hogy a FIDESZ-KDNP 

városvezetés folytatni kívánja a város arculatának építését, szépítését és fejlesztését. A Területi 

Operatív Program segítségével olyan fejlesztéseket hajthatnak végre, amelyek a várost még inkább 

XXI. századivá teszik. Diósgyőrben olyan modern belvárost teremtenek, amely méltó a 

városrészhez. Az anyagból kiemel néhányat, a II. János Pál pápa tér kialakítása, a Nagy Lajos 

király utca és az Árpád úti szolgáltatóház előtti infrastrukturális fejlesztés. Fontos a tapolcai őspark 

rehabilitációja is, hamarosan kezdődhet a strand II. ütemének fejlesztése. A belvárosról sem szabad 
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megfeledkezni, mert jelen vezetés nemcsak beszél a történelmi Avas fejlesztéséről, hanem a 

belváros szerves részévé kívánja tenni. Megérett a helyzet arra, hogy ezt a területét is Miskolcnak 

szépítsék és fejlesszék. Az is fontos, hogy Miskolcnak igazi, XXI. századi, a városhoz méltó főtere 

legyen. Az utóbbi időkben is csinosították, de ezzel a fejlesztéssel változik majd méltó térré a 

Szent István tér. Kiemeli, hogy a Petőfi 1-3. mellett épül egy parkolóház is, ahol a gépjárműveiket 

el tudják helyezni a belvárosba érkezők. A Szemere kert fejlesztéséről is olvashatnak az 

előterjesztésben. Kiemeli, hogy a Kandó Kálmán téren olyan csomópont jön létre, amely méltó és 

XXI. századi csomópontja lesz Miskolcnak. 

 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. - 

 

Katona Ferenc: Az intermodális csomópont kialakítása és megvalósulása nemcsak a város 

életében, hanem az egész agglomeráció érdekében fontos közlekedési beruházás. Az intermodális 

azt jelenti, hogy ahová a vonat érkezik, onnan induljon villamos, autóbusz és a távolsági autóbusz 

is. Lehetőség szerint legyen P+R-es parkoló, ami azt az üzenetet hordozza magában, hogy 

szálljanak ki az emberek az autóból és közösségi közlekedési eszközökkel haladjanak tovább. 

Jelenleg a Búza tér az egyik legszennyezettebb pontja a városnak. Azáltal, hogy a Volán 

Pályaudvar elkerül onnan, reményei szerint ez megváltozik a „zöld város” jegyében. Reményei 

szerint az Y-híddal együtt megvalósul az elképzelés.  

 

Szilágyi Szabolcs: A sürgősségi 7. napirendhez kíván hozzászólni. Megjegyzi, hogy ebben a 

napirendi csomagban 6 javaslat sürgősségi és csak 1 meghívó szerinti.  

Örülnek az új, csoportos, 24 órás jegyek bevezetésének, amely valóban egy hiánypótló 

kezdeményezés. Nem ért azonban egyet a nyári menetrend 35-ös buszjáratának ritkításával. Tavaly 

is ugyanennyivel ritkították, tehát az igaz, hogy arányaiban nem történt változás, de aki nyáron is 

közlekedik ezzel a járattal, az úgy érezheti magát, mint hering a konzervdobozban. Javasolja, hogy 

ezt a járatritkítást gondolják át, vegyék ki a tervezetből. Ilyenkor szokták mondani a vezetés 

részéről, hogy miért nem ad be módosító javaslatot. Megjegyzi, tekintve, hogy az anyagot tegnap 

este kapták meg, itt a helyszínen pedig nem kapnak nyomtatási lehetőséget, így kéri, találjanak ki 

más kifogást. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a megelőlegezett gondolatokat. Megjegyzi, hogy 

mindaddig, amíg a napirendet nem zárják le, lehetőség van módosító indítvánnyal élni. 

 

Novák Józsefné: A Területfejlesztési Operatív Programhoz kíván hozzászólni, de már megelőzték, 

az előtte szólók sokan méltatták ennek a fontosságát. Néhány gondolattal szeretne még 

hozzájárulni. Nemcsak a várat, hanem a vár környékét is fejleszteni szükséges. Fontos szempont, 

hogy a megnövekedett látogatószám miatt megfelelő közúthálózat segítse a várat megnézni vágyó 

turistákat, valamint az ott élők se szenvedjenek a megnövekedett forgalomtól. A Diósgyőri 

Városközpont fontos turisztikai célpont, ezért kiemelkedően fontos a fejlesztése is. Elkészül még – 

és a választókerületét is érinti – a Táncsics tér átalakítása, a Nagy Lajos király és a Kiss tábornok 

út között elhelyezkedő park felújítása, a Diósgyőri plébánia templom kertfejlesztése. A felsorolást 

folytathatná, de az előterjesztés tökéletesen tartalmazza a fejlesztéseket. 

A Diósgyőr, Kuruc utcai idősek nappali ellátásának kialakítása egy nagyon érzékeny pont, az 

idősekre fokozottan oda kell figyelni. Örül annak, hogy végre a választókerülete is beadhatja a 

fejlesztésekhez szükséges papírokat és engedélyeket. Megvalósul majd energetikai fejlesztés, hő- 

és vízszigetelés, nyílászárók cseréje, fűtéskorszerűsítés, akadálymentesítés, épületgépészeti 

korszerűsítés, vagyon- és villámvédelem korszerűsítés. Úgy gondolja, hogy az elmondottak elegek 

arra, hogy érzékeljék, a miskolci városvezetés, a FIDESZ-KDNP Frakció odafigyel az idősekre.  
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Dr. Simon Gábor: Az összevont napirendek is mutatják, hogy nem tudnak tisztességesen 

megszervezni egy közgyűlést. Egy normál mellett öt sürgősségi napirend, amelyek teljesen 

szerteágazóak, buszmenetrend, kéményseprés, TOP-os fejlesztés, mindent tartalmaznak. 

Megjegyzi, ezt így nem lehet csinálni. Ezekből három fejlesztéshez kapcsolódik, három pedig 

önkormányzati cégek működéséhez.  

A fejlesztéseknél elmondták a dicshimnuszt, Hubay úr már azt vizionálta, hogy Miskolcon lesz 

180 milliárdos fejlesztés. Elmondja, hogy ez a megyére vonatkozik, amit Polgármester úr is 

elmondott, 180 milliárd forintból 130-140 milliárd az autópálya Kassáig, tehát a többire érdemes 

koncentrálni.  

Kovács képviselő úr azt is mondta, fontos, hogy XX. századi közlekedési csomópont lesz, de a 

XXI. század elején inkább előretekintsenek és XXI. századit építsenek. 

Az, hogy a diósgyőri városrész, Tapolca vagy a történelmi Avas fejlődjön, nincs olyan ember a 

teremben, de Miskolcon se, aki ezekkel a célokkal ne értene egyet. Személy szerint az 

eljárásrenddel van problémája. Elfogadtak egy TOP alapot, ami bizonyos céloknál lírai leírásokat 

tartalmaz, majd a városvezetés benyújtott különböző pályázatokat. Arról van szó, hogy ezekről a 

Közgyűlést utólag tájékoztatják. Azt gondolja, hogyha egy városban a legmagasabb döntéshozatali 

fórum a város közgyűlése, akkor ezekről az anyagokról a Közgyűlésnek kellene előzetesen 

véleményt mondani és úgy kellene pályázatokat benyújtani.  

Kiemeli a főteret, nagyon örül annak, hogy pozitív elmozdulás tapasztalható az ügyben. Valóban 

olyan főtere lesz a városnak, amelyről nagyon sokan évtizedek óta álmodoznak.  

Az önkormányzati cégek tárgyalási csomagnál a hulladékszállítás kérdéskörénél látható, hogy az 

egész országban gondot jelent. Arról van szó, hogy az állam a pénzre ráteszi a kezét és azt mondja, 

hogy majd a hulladékot el kell szállítani, és az állam a rátett pénzből kifizeti. Az már látható, hogy 

ebből országosan vannak problémák, ez a rendszer nem működik. Megjegyzi, a logikája is 

marhaság.  A másik óriási sikersztori a kéményseprő cég, a korábbi kéményseprést is tönkretették. 

Az MVK-val kapcsolatos intézkedéshez gratulál, megjegyzi, már némi választ kaptak arra, hogy 

miért rúgják ki sorra az MVK ügyvezetőit. 2014-2015-ben a vezetés elmondása szerint 1 milliárd 

forintos veszteséget csináltak úgy, hogy a dolgozók bérét nem emelték. Most pedig egy viszonylag 

drasztikus teljesítmény csökkenéssel válaszolnak. Amikor az új főtérről beszélnek a kormánypárti 

képviselők, azt is elmondhatnák, jelentős csökkenés lesz az MVK járataiban. Összességében az a 

rész, hogy az uniós pénzt elköltik, abban biztos, de hogy az önkormányzat vagyonával felelősen 

gazdálkodjon a vezetés, abba belebukott. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Válaszában megjegyzi, lehet, hogy Képviselő úr szerint 

belebukott a vezetés, de ebben a kérdésben nem neki, hanem a miskolci szavazóknak kell 

döntenie. Utoljára 2014-ben döntöttek és azt mondták, nem buktak bele.  

A Közgyűlés kompetenciáját illetően az Európai Uniós források felhasználásáról elmondja, hogy 

keretekről dönt folyamatosan a Közgyűlés. A Közgyűlés megtartja magának azt a jogot, hogy a 

kereteket meghatározza. Amit kifogásolt Képviselő úr, hogy a pályázatokról a Testület döntsön, 

megvan a képviselők kompetenciája, hogy elmondják, hogyan történjen, hogy javaslatot tegyenek. 

Az ellenzéki pártok részéről pedig nem hangzik el javaslat a keretek felhasználásról.  

A közszolgáltatási vállalatok kapcsán elmondja, hogy ezek sem mentek tönkre vagy buktak meg. A 

hulladékszállítási vállalat kiválóan működik, egyre olcsóbb, köszönhetően a rezsicsökkentésnek. 

Egyre korszerűbb gépjárműveket használ, egyre jobban ellátja a lakosságot olyan hulladékgyűjtő 

edényzettel, ami lehetővé teszi azt, hogy szelektíven tudják gyűjteni a szemetet. Ezáltal 

csökkenteni tudja a város a hulladékgazdálkodással kapcsolatos költségeit. Tehát semmi 

szégyellnivaló nincs a MiReHuKöz teljesítményében.  

Hozzáteszi, hogy a kéményseprő vállalatot sem tette tönkre senki. Sőt! Itt is rezsicsökkentés 

történt, július 1-től nem kell érte fizetni, a lakosságot pedig nem érdekli, ki látja el a szolgáltatást, 

csak az, hogy szakszerű és olcsó ellátás legyen.  

Az MVK-t illetően visszautasítja, hogy a nyári menetrend azt mutatná, hogy a vállalat 
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gazdálkodása rossz. Hangsúlyozza, hogy nyári menetrend mindig is volt, a szocialista városvezetés 

idejében is. Megjegyzi, a józan ész szabályai is azt mondják, hogy nyári menetrendnek lennie kell. 

Ha kevesebb az utas, akkor az lenne ésszerűtlen, ha ugyanúgy járnának a buszok. A vállalat 

futásteljesítményét érintően elmondja, hogy a táblázatokból látható, hogy a cég futásteljesítménye 

nem csökken 2016-ban 2015-höz képest. 

 

Dr. Tompa Sándor: Felszólalását azzal kezdi, hogy Kiss János alpolgármester úr azt kéri az 

ellenzéktől, tegyen javaslatokat, megteszik, de szeretnék látni – a TOP kapcsán is –, hogy mit 

akarnak csinálni. Igényelnék, hogy a tervek láthatóak legyenek a képviselők és a lakosság előtt is. 

Molnár Péter érdekes módon írja át folyamatosan Miskolc történetét. Olyan történeteket idéz fel, 

aminek jó lenne, ha utána járna, ha beszélne olyan miskolciakkal, akik ezzel foglalkoznak, és 

akkor lehet, nem beszélne ilyen butaságokat. Azt is javasolta neki, hogy beszéljen a Borsodi 

Kéményseprő szolgáltató társaságról, amit annak idején Pfliegler alpolgármester úr megvédett és 

azt mondta, hogy ezt becsületbeli ügynek tartja. Most végelszámolás van és havi 500 ezer forintot 

fognak fizetni a végelszámolónak a miskolciak pénzéből. Kérdezi, hogy ez az örömteli pillanat.  

Simon képviselő úr már beszélt az MVK-ról. Megjegyzi, látható volt, hogy előbb utóbb 

járatcsökkentés lesz a vége, ami be is következik. Amúgy is folyamatosan járatcsökkentéseket 

végez az MVK. A meghirdetett menetrendje és a valóságos vagy az online felület 

köszönőviszonyban sincsenek egymással. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita pontosan arról szól, hogy miket kívánnak fejleszteni, ez az 

anyagban is benne van. Álságosnak nevezi Képviselő úr felvetését. 

Járatcsökkentés nincs, csak nyári menetrendre vonatkozó javaslat van. Megjegyzi, nyári menetrend 

már régóta van Miskolcon.  

Pfliegler alpolgármester úr öröme nyilván abból fakad a kéményseprő vállalattal kapcsolatban, 

hogy július 1-jétől a lakosság számára nem kell fizetni ezért a szolgáltatásért. Aminek 

örülhetnének az ellenzék részéről is, ha komolyan gondolnák a politizálást. Egy végelszámolónak 

díjazást kell adni, a munkát senki nem végzi ingyen. Azonban hangsúlyozza, a végelszámolásnál 

szem előtt tartották, hogy minél olcsóbban lehessen megvalósítani. Éppen ezért mindenkinek a 

díjazása csökkentésre került, ahogy annak az ügyvezetőnek is, aki a jövőben nem ügyvezetői 

fizetést kap, hanem végelszámolóit, ahogy a könyvvizsgáló, a felügyelő bizottsági tagok díjazása 

is csökkentésre került. Pontosan azokat a szempontokat tartották szem előtt, amelyeket Képviselő 

úr hiányolt. Hangsúlyozza, odafigyelnek a részletekre.  

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. - 

 

Jakab Péter: A közlekedési vállalattal kapcsolatban szeretne néhány gondolatot elmondani. Ezt az 

előterjesztést is tegnap este küldték ki, hogy lehetőleg az ellenzéki képviselők ne nagyon tudjanak 

felkészülni. Azért is tipikusan fideszes előterjesztés szerinte, mert kiderül belőle, hogy a vezetés 

megint előre ivott a miskolciak bőrére. Arra gondol, hogy Miskolc Önkormányzata beszerzett 75 

új, gázüzemű buszt, mondván, hogy szárnyal a gazdaság és rendkívül sikeres város Miskolc.  

Kaposváron is lecserélték a teljes buszflottát gázüzeműre, és ott az összköltség 2,5%-át kellett 

fizetnie a városnak, Miskolcon 80%-ot. Nagyjából ennyi a különbség egy sikeres és egy sikertelen 

városvezetés között. Ennek ellenére egy 6 millió forintos Buszok éjszakája rendezvénnyel meg is 

ünnepeltette magát a vezetés, hogy aztán nyakon öntsék a miskolciakat a feketelevessel, ez derül ki 

szerinte a mostani előterjesztésből. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza az előterjesztésre. 
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Jakab Péter: Folytatja felszólalását. A 75 új gázüzemű busz nem Miskolc tulajdonát képezi, 

lízingeli, ami az elkövetkezendő 10 évben jelent jelentős költségeket a miskolciak számára.  

Jelenleg a közlekedési vállalatnak havi 70 millió forintos lízingdíjat kell kitermelnie. Kérdés az, 

hogy hogyan tudja ezt egy olyan vállalat megtenni, amelynek tavaly 400 millió forinttal csökkent 

az árbevétele. Erre jött a tipikus fideszes válasz, burkolt megszorítással. Ez nem azt jelenti, hogy 

emelkednek a bérletárak, hanem azt, hogy ugyanannyi pénzért sokkal kevesebb szolgáltatást 

kapnak a miskolciak. Csökken a villamosok, buszok járatszáma, és ahol eddig csuklós buszokat 

indítottak, már csak szóló buszok vannak, azaz kevesebb járat, nagyobb tömeg. Ez a vezetés új 

tömegközlekedési modellje, amitől azt várják, hogy az emberek hagyják otthon az autót és a 

zsúfolt tömegközlekedési eszközöket válasszák. Az előterjesztésben az olvasható, hogy minderről 

a sajtó tájékoztatása nem indokolt, de miért, mert a tömegközlekedés nagyon sok embert érint. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A „sajtó tájékoztatása nem indokolt” azt jelenti, hogy kell-e a 

témában sajtótájékoztatót tartani vagy sem. A vezetés természetesen tájékoztatja a sajtót, nem 

sajtótájékoztató keretében arról, hogy milyen változást indukál mindez a város életében. Jakab 

képviselő úr figyelmébe ajánlja a buszok futásteljesítményének számadatait, ami azt jelenti, hogy 

hány kilométert tesz meg egy évben egy busz. Észrevehető, hogy többet tesznek meg idén, mint 

2010-ben. Mindez azt jelenti, hogy többet járnak, mint öt éve. Ez annak az ismérve, hogy 

szélesebb a szolgáltatási kör. 

 

Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy Polgármester úr szokott-e villamossal, busszal közlekedni. 

Mert, ha megtette volna, nem ez lenne a véleménye, a miskolciaktól meghallhatná, hogyan 

értékelik a vezetés MVK menetrend átalakításait.  

Megnézte a város honlapján, a kiemelt projektek között két kiemelt projekt szerepel: Zöld Nyíl 

projekt és a belvárosi IVS I. üteme. Ehhez képest a meghívó szerinti 3. napirendnél azt mondják, 

hogy új programok vannak. Kérdése, hol tájékoztatnak az elképzelésekről, hol látható a főépítész 

vizuális elképzelései az átalakításokról, terekről, főterekről, városrészekről, közlekedési 

folyosókról. A Kandó téri intermodális csomópont kapcsán még mindig arról beszélnek, hogy majd 

valamikor és ha. Körülbelül egy héttel ezelőtt ebben a teremben zajlott egy közmeghallgatás, ahol 

a MIK képviselőjétől megtudhatták, hogy készülhetnek a tervek, de egyelőre forrás nincs rájuk. 

Minden alkalommal kerítenek arra apropót, hogy beszéljenek róla, hogy az legyen az emberek  

érzése, épül az Y-híd. Hangsúlyozza, nem épül, tervek vannak, ahogy az intermodális csomópontra 

is. Intermodálisnak mondták a Bagolyvár, Felső-majláthi csomópontot is, de meg kellene nézni, 

hogy mit műveltek ott. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nézzék meg, mert érdemes. Ha visszaemlékeznek arra, hogy 

milyen volt a Bagolyvár korábban és megnézik most, hogy mi van ott és milyen a környezete, 

akkor nincs miért szégyenkezniük.  

 

Nagy-Korsa Judit: A hulladékgazdálkodással kapcsolatban kíván néhány gondolatot elmondani. 

Alpolgármester úr mondta, hogy a MiReHuKöz milyen jól, kifogástalanul működik, van szelektív 

hulladékgyűjtés. Ennek nagyon örül, de nem érti, hogy miért kell ezt odaadni az államnak. Nem 

tudja megérteni, mi értelme van a folyamatos államosításnak. A miskolci városvezetés mindenre 

rábólint, de miért nem szól semmit? Miskolcon van annyi tartaléka a MiReHuKöznek, hogy akár 

2-3 hónapot is tud várni, mire visszajön a miskolci állampolgárok befizetése, ráadásul nem is teljes 

összeg.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, 

a vitát lezárja. 
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A Képviselő asszonynak válaszul elmondja, hogy a miskolci hulladékgazdálkodó cég, amely 

100%-osan önkormányzati tulajdonú, elég jelentős profitot termelt az idén. Még egy 

magyarországi hulladékgazdálkodó cégről nem lehet ezt elmondani, országos etalonként 

tekinthető gazdálkodását tekintve. Az állam nem a céget viszi el, sem a bevételt, hanem beszedi a 

bevételt, azt adja vissza a gazdálkodó cégnek. Lesznek cégek, akik rosszabbul járnak, de a 

miskolci nem. Hangsúlyozza, a hulladékgazdálkodás Miskolcon rendben lesz, ahogy volt is már a 

mostani vezetés idejében. 

A TOP-pal kapcsolatban felmerült kérdések megválaszolására megadja a szót Kiss Gábor 

alpolgármester úrnak. 

 

Kiss Gábor alpolgármester: Nem szeretné megismételni a fejlesztéseket, hiszen annyira sok 

dolog indul el a következő időszakban, ami történelmi jelentőségű lesz hazai szinten is. Kiemeli, 

ez egy folyamat, aminek egy adott pillanatában vannak. Aki képviselői munkájában ezeket 

komolyan veszi és odafigyel, annak az előzményeket beépítve látnia kell, hol tartanak. Az Európai 

Uniós fejlesztésekkel kapcsolatban a város megalkotott egy koncepciót. Ez volt az az időszak, 

amikor rögzítette a Közgyűlés, a dokumentum elfogadásában, hogy mi az a cél, mit szeretnének, 

hogyan nézzen ki Miskolc 30 év múlva. Az Integrált Településfejlesztési Stratégia kijelölte a 

célokat, a belvárosi környezet javítását, a turizmus fejlesztését, a hatékony energiagazdálkodást. 

Az ITP-ben felosztásra kerültek ezek a források, az arányok, a határidők és a célterületek. Ez, a 

mostani lépés, amikor benyújtásra kerülnek ezek a támogatási kérelmek, ezek nem építési 

engedélyköteles kész tervek. Ezek még pontosíthatók és tovább fejleszthetők, de ezeket a 

folyamatokat nem lehet nem komplexen látni. Fontos, hogy teljes rendszerben tudjanak 

gondolkodni.  

Bartha képviselő úrnak jelzi, hogy a szociális ellátórendszert nem úgy nézik, hogy egy-egy épület 

sorsáról akarnak dönteni. A cél az volt, hogy diósgyőri területen, a lakótelepi környezetben az ott 

élő sok idős embert figyelembe véve is komplex megoldás jöjjön létre. Ezért lesz új férőhely, 

bővítés és lesz korszerű nappali idősellátó helyszín is a területen. 

Jelzi Pakusza képviselő úrnak, hogy a különböző városrészek igényei teljesen megalapozottak. 

Azonban egy ilyen nagyívű városi fejlesztési programba minden képviselő le tudná tenni azt az 

utcát, területet, ami gyakorlatilag a teljes várost lefedné. Muszáj fókuszokat, prioritásokat 

kijelölni, egy komplex fejlesztési program kapcsán kell ezekben gondolkozni. Az 

előterjesztésekből kiolvasva látható az a puzzle, ahogy Miskolc fejlődésében egy új kép jelenik 

meg.  

Pakusza képviselő úr is elmondta, hogy van kerékpárút fejlesztés, energetikai fejlesztés és 

gyermekintézmény, csak nem ebben a csomagban. Ezek egymást követik, jól kitalált ütemterv 

szerint készülnek a fejlesztési javaslatok. Így áll össze a puzzle, így adja ki azt az újabb, 

korszerűbb, hatékonyabban működő, élhetőbb, turisztikailag vonzóbb várost, amit a következő 

időszakban azzal a nagyon komoly Európai Uniós fejlesztési lehetőséggel, támogatással tudnak 

megvalósítani. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

További kérdések megválaszolására megadja a szót Pfliegler Péter alpolgármester úrnak. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Két rövid korrekciót kíván tenni. 

Az egyik Nagy-Korsa Judit képviselő asszony számára, aki jelezte, hogy folyamatos államosítás 

van. Jelzi, hogy ez a 2010-ig történő elhibázott gazdaságpolitikának köszönhető. Kevés ország volt 

Európában Magyarországon kívül – ha egyáltalán volt –, ahol szinte a teljes közszolgáltatást 

nyugat-európai cégeknek adták el. Azok zsákszámra vitték el a profitot, minél kevesebb 

fejlesztéssel valósították ezt meg. Örül annak magyar állampolgárként, miskolciként, hogy ezek a 

közszolgáltatások visszakerülnek magyar kézbe és a profit is itt marad. Hozzáteszi, hogy a 

MiReHuKöz Kft. 37 önkormányzat közös tulajdona, valóban 100%-ig önkormányzati tulajdonú 
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cég. Úgy gondolja, hogy országos viszonylatban is sikertörténetnek nevezhető. Egy probléma van 

– amihez mellesleg semmi közük –, a korábbi közszolgáltatóval fennálló kapcsolat befejezésének 

rendezetlensége. A zöld buszok és zöld város tekintetében elmondja, hogy 20% támogatás, 1,8 

milliárd forint véleménye szerint nem kevés. A CNG buszok 98-99%-kal kevesebb károsanyag 

kibocsátással rendelkeznek. 

A Bagolyvárral kapcsolatban az előbb is mondta, hogy sikertörténet. Csak meg kell nézni, egy 

gyönyörű épületüket szerezték vissza, építették újjá. Ugyanúgy néz ki, mint korábban, csak 

biztonságos, modern és jól felszerelt. Olyan zöld megoldásokat alkalmaznak benne, mint a 

geotermális fűtés. Bízik abban, hogy megvalósul a Kormányablak is. 

A nyári menetrend nem újdonság. Azt teszik, amit korábban is. Mindig lesz olyan lakos, akinek 

nem tetszik, de ezt el kell fogadni. Nem lehet olyat csinálni, ami mindenkinek egyöntetűen jó. Azt 

tudják megvalósítani, hogy a legtöbb ember megelégedésére dolgoznak. Hangsúlyozza, csak így 

érdemes dolgozni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést. 

A nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalását befejezték. Bejelenti, hogy a zárt ülésre felvett 

napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. Megkéri a 

vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet. 

 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 

 

Hozzászólók:  
 

Dr. Kovács László: A város történetében a nagy városi fejlesztések mellett olyanok is történnek, 

amelyek nem konkrétan városi beruházások, de erősítik Miskolc idegenforgalmát. Nagy öröm 

számukra, hogy a DVTK Szabadidőpark mellett tavasztól üzemel a Libegő park is.  

Negatívumként említi azonban a közlekedési problémákat, melyeket az Erzsébet sétány lakossága 

is megerősített a Libegő park megnyitása óta. Elmondja, hogy a gépjárművek nem a kijelölt – 

fizetős – helyen parkolnak, hanem tumultus alakul ki az Erzsébet sétány Libegő és buszvégállomás 

közötti szakaszán. Ezt jelezte a Hivatalban körülbelül két hete. Azt a visszajelzést kapta, hogy 

megtörtént a bejárás, egyeztettek a lakosokkal. Mind a két oldalon megállni tilos táblák kerülnek 

kihelyezésre. Reményei szerint rendezi a helyi lakosság ezen problémáját és be tudják vinni így a 

gépjármű tulajdonosokat a fizetős parkolóba. Kéri, hogy kapjon arról értesítést, mikor kerülnek 

kihelyezésre ezek a táblák.  

Az MVK felé jelzi, hogy általa ellenőrizetlen információk szerint a felső-majláthi 

villamosvégállomás mellett az éjszakai parkoló buszokat járatják. Kérdése, hogy ez igaz-e, ha igen, 

miért. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy vizsgálják ki a 

felmerült kérdéseket.  

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Választókerületében a Kabar és Örös út kereszteződésében lakó 

ingatlan tulajdonosa már több ízben megkereste és fotókkal is illusztrálta az ottani állapotot, 

amivel kapcsolatosan a mai napig nem történt intézkedés. Két méter magas betonkerítése van, ami 

mellett az esővíz tócsában áll esőzés után. A kerítés meg van repedezve és fél attól, hogy be fog 

dőlni. Kéri, hogy mielőbb intézkedjenek az ügyben, mert már valóban veszélyes az állapot az arra 
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közlekedők részére is.  

Szombaton Komlóstetőn 6. alkalommal kerül megrendezésre a Családi nap, amire mindenkit 

szeretettel várnak.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a meghívást. 

Kéri a Városüzemeltetési Osztályt, hogy vizsgálják ki az említett vízelvezetési problémákat. 

 

Novák Józsefné: Két, választókörzetét érintő fontos problémára kívánja a figyelmet felhívni. A 

legfontosabb a 10-es posta előtti kereszteződés helyzete. 2015-ben halálos baleset is történt, 2016-

ban pedig jelentősen megnövekedett a balesetek száma. 2016 februárjában kérte a forgalmi rend 

felülvizsgálatát. Már tartottak helyszíni bejárást. Kérdése, hogy történt-e valami intézkedés, mi 

várható és mikor.  

Azt is elmondja, rövid a zöld jelzés ideje, így az idősek, kismamák és kisgyerekek nehezen érnek 

át a zebrán. Célszerűnek tartaná a zöld jelzés idejének növelését.  

A posta melletti parkolást is kifogásolta, időszakosan kaotikus állapot szokott kialakulni. 

A Lorántffy Zsuzsanna utcán a csapadékvíz-elvezetése nagyon rossz. Az esőzések alkalmával 

irdatlan állapot alakul ki, az óvodába gyerekeket vivőknek a bokáig érő vízen kell átgázolniuk. 

Kéri a felülvizsgálatát, lehetőség szerint ne csak a Lorántffy utcának, hanem a csapadékvíz-

elvezetési probléma is megoldásra kerüljön.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a probléma felvetést, válaszadásra megadja a szót 

Pfliegler Péter alpolgármester úrnak. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Jó hírrel tud szolgálni, ami az első kérdéscsomagot érinti. Az 

említett kereszteződésben stoptáblára cserélik le az elsőbbségadás kötelező táblát. A stoptáblához 

kapcsolódóan sárga felfestést is megvalósítanak, ahogy a jelzőlámpa is át lesz programozva és ki is 

cserélik egy nagyobb átmérőjűre. Reméli, ezzel megoldódnak a gondok, és soha többé nem lesz 

baleset. 

A másik problémával kapcsolatban Schweickhardt úrral egyeztetnek. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Lesújtónak nevezi azt a hozzáállást, amit a vezetés tanúsít a miskolciak legégetőbb 

problémáival kapcsolatban. Ebben a városban jelenleg az emberek 65%-a él a létminimumon vagy 

alatta. A fizetések messze elmaradnak az országos átlagtól, különösen a nyugat-magyarországi 

szinttől. A vezetés ebben a helyzetben ma ismét nemet mondott a miskolciak fizetésemelésére 

vonatkozó Jobbikos javaslatra, még csak napirendre sem vették. Annyit szerettek volna ma, hogy 

kapcsolódjanak a Jobbik kezdeményezéséhez, szorítsák rá az állami vállalatokat arra, hogy 

ugyanazért a munkaért az itteni munkavállalók is ugyanazt a bért kapják, mint például Nyugaton. 

Olyan javaslatot tettek le az asztalra, ami az Önkormányzatnak egy fillérjébe sem kerül. 

Hangsúlyozza, nem állnak meg ezen az úton, a Parlament elé viszik a fizetésemelés kérdését. 

Polgármester úr nem, de Schneider Tamás – a Jobbik országos alelnöke – felvállalta ezt, így a 

szakbizottság elé viszik az ügyet. 

Másik javaslatuk is volt, melyben kezdeményezték, hogy Miskolcon, az alapellátásban dolgozó 

háziorvosokon és védőnőkön kívül, az ápolók is mentesülhessenek az iparűzési adó megfizetése 

alól. Tény és összefoglalható, hogy számos tér és park újul meg, de ezek mellett a miskolciak azon 

tudnak csak gondolkozni, hogy miből éljenek meg. Ezen szeretett volna frakciójuk változtatni és 

sajnálja, hogy a vezetés erre mondott nemet.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy azért nem támogatták az 

előterjesztést, mert az parlamenti kérdéskör. Úgy vélik, hogy Miskolc Város Közgyűlése a várossal 

kapcsolatos kérdéseket és a város döntési kompetenciájába tartozó kérdéseket kell, hogy 

tárgyaljon. 

 

Pakusza Zoltán: A napokban olyan információk jutottak el hozzá, mely szerint a 

választókerületében lévő volt Kúti Általános Iskolát úgy hasznosítanák, hogy gyermekvédelmi 

központot, gyermekotthont szeretnének ott kialakítani. Ebben az ügyben sajtótájékoztatót tartott, 

írt levelet Alpolgármester úrnak és a Családsegítő vezetőjének. Hivatalos választ nem kapott. 

Alpolgármester úr egy levélben annyit írt, hogy a későbbiekben válaszol. Ezért teszi fel a kérdést a 

Közgyűlés előtt, és reményei szerint Polgármester úr megcáfolja ezt a hírt, hogy a terület 

megválasztott önkormányzati képviselője és az ott élők tudta nélkül meghoznak-e egy ilyen 

döntést. Példákat hoz fel, levelet olvas fel arra vonatkozóan, hogy milyen negatív hatással van egy 

ilyen intézmény a szűk, de távolabbi környezetére is, példaként hozza fel Észak-Kilián és a 

Bulgárföld környezetét is. Hangsúlyozza, nagyon komoly közbiztonsági kockázati tényezőt jelent 

ez. Várja Polgármester úr válaszát, hogy a Kúti Iskolában, vagy bármely más, választókörzetében 

lévő épületben gyerekvédelmi intézményt hoznak-e létre a ciklus során.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elmúlt években Pereces rendjére és biztonságára megfelelően 

igyekeztek figyelni. A Debreceni Márton Szakképzőt – ahol számos hasonló problémát okozó 

gyerek volt – bezárták. A nyomortelep felszámolási programot – ami Perecest is érinti részben – 

folytatják. A jövőben is, bármilyen jellegű változást, fejlesztést, intézménytelepítést vagy 

engedélyezést végezzenek Pereces vonatkozásában, oda fognak figyelni arra, hogy olyan 

tevékenységeket végezzek, ami nem zavarja a pereceseik hétköznapját.  

 

Dr. Tompa Sándor: Tíz kérdést tesz fel a Science Múzeum kapcsán.  

Igaz-e, hogy Polgármester úr a 2010-es hivatalba lépése után megvizsgáltatta a Fűtőmü-Science  

projektet is és zöld utat adott neki, azaz aláírta a szerződéseket? Igaz-e, hogy 2012. szeptember 

volt a Polgármester úr által vállalt befejezési határidő, és mikor szembesült azzal, hogy ez 

tarthatatlan? 

Miért kötött Polgármester úr mégis ezek után szerződést egy marketing céggel 20 millió forint 

értékben 2012-ben arculati kézikönyv-készítésre, PR-kampányra, kiadványokra, projektzáró 

rendezvény megszervezésre? 

Igaz-e, hogy a szomszédos, kapcsolódó projekt projektgazdája éveken át projektmegbízott volt, 

500 e Ft/hó bruttóért, amely szerződést Polgármester úr kötötte vele? 

Igaz-e az, hogy a projekt sikere érdekében megbízást adott 527,500 Ft/hó értékben dr. Kocziszky 

György egyetemi tanárnak, pontosabban az általa vezetett Terület és Településfejlesztők 

Magyarországi Egyesületének? Igaz-e, hogy a projekt sikere érdekében megbízást adtak dr. 

Kocziszky György egyetemi tanár fiának 930 E Ft/hó értékben, pontosabban az általa képviselt 

cégnek?  

Igaz-e hogy a Kocziszky család tanácsai alapján készült ez a kiadvány, ami közkézen forog a 

városban? 

Igaz-e, hogy a fő kivitelező, a Lyukóbau Kft. csődjéről már 2011-ben tudomást szereztek és nem 

tettek semmit? 

Igaz-e, hogy 2013-ban, sürgősségi előterjesztésben kérte Polgármester úr az önerő 45 millióval 

való növelését? Kérdése, hogy mely cégek és barátok érdekében tette ezt? 

Hány millió Ft-ot jelentett az a 250 E Ft/hó összegű szerződés, amit azzal a dr. Horváth Z. Péter 

Ügyvédi Irodával kötöttek, akik a 74 feljelentést is írta?  

Azt írta az újság még 2015 tavaszán, hogy Kriza Ákos képviselői kérdésre válaszolta a 

kétkedőknek, hogy hamarosan a megnyitóra kapnak meghívót. Kérdése, hogy szándékosan vezette 

félre Polgármester úr a képviselőket, a közvéleményt, vagy hazudott? 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában hangsúlyozza, nem szokott sem félrevezetni, sem 

hazudni. A Képviselő úr által feltett kérdéseket már mind – valamilyen formában – 

megválaszolták. Amennyiben gondolja Képviselő úr, ismét megválaszolják ezeket, semmi 

akadálya. Megjegyzi, a Science Múzeummal kapcsolatban személyesen tett feljelentést, 

lelkiismerete tiszta. 

 

Nagy-Korsa Judit: Legutóbbi Közgyűlésen feltette azt a kérdést, hogy a miskolci iskolák 

fenntartását eddig a KLIK végezte, a működtetést a város vállalta. Ezentúl állami lesz minden 

iskola és mibe kerül ez a városnak. Akkor azt a választ kapta, hogy semmibe, eddig is az állam 

fizette. Kérdése, hogy ez azt jelenti, hogy Miskolc a saját pénzéből egy fillért sem fordított 

Polgármester úr regnálása idején az iskolákra. Megjegyzi, ezt nehezen tudja elképzelni. Miskolc a 

15. századtól működtet iskolát, tehát ez több száz éves múltra visszatekintő dolog, amit meg 

kellene becsülni. Miskolcnak jelenleg több iskolája van, mint Szegednek, iskolaváros. Szerinte a 

városnak fel kellene ajánlania, hogy igenis működteti az iskoláit, a gyerekeik jövőjéről van szó. 

Kérdése, hogy lesz-e a városnak beleszólása az iskolák esetleges megszüntetésébe. Eljöhet ez az 

idő, mert nincs szükség gondolkodó emberekre manapság. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy az állam nem most kezdte el az 

iskolák működtetését, hanem évekkel ezelőtt. Eddig is az állam hatásköre volt, hogy bezárnak-e 

vagy sem iskolákat, és eddig sem zártak be sorra az iskolák. 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.  

 

1. napirend: Javaslat a Belváros rendjét érintő döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-101/314.487/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Belváros rendjét érintő döntések meghozatala 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Belváros 

rendjét érintő döntések meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a Széchenyi 

utcán a kerékpáros közlekedésre csak az útpálya vehető igénybe, azzal, hogy a 12 éven aluli 

gyermekek esetében a kerékpározás a járdán is megengedett. A kerékpáros közlekedés 

vonatkozásában a Széchenyi utca kétirányúnak minősül. A Széchenyi utca teljes szakaszán a 

villamosok maximális sebessége 30 km/h lehet. A Széchenyi utca területén olyan figyelmeztető 

táblákat kell elhelyezni, amelyek a kerékpárosokat a villamos közlekedésre és fokozott óvatosságra 

figyelmeztetik. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  azonnal 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy munkacsoportot 

hoz létre, amelybe meg kell hívni a Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt-t, a Borsod-Abaúj-Zemplén 

Megyei Kereskedelmi és Iparkamarát, a Vállalkozók és Munkáltatók Országos Szövetségét és a 

Belvárosi Klasztert. A munkacsoport feladata, hogy szabályozási javaslatot tegyen a belvárosi 

vendéglátó teraszok és megállító táblák arculatának és a vendéglátó teraszok nyitva tartásának 

kérdésében. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  azonnal, a munkacsoport felállítására vonatkozóan 30 nap 

 a szabályozási javaslatra vonatkozóan 2016. október 31. 

 

 

 

2. napirend: Javaslat a települési támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. 

Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, amely egy határozati javaslattal egészíti ki a 

döntési javaslatot. Kéri, elsőként szavazzanak a módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek a rendelettervezetről, melyhez minősített 

többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett megalkotta a 18/2016. önkormányzati 

rendeletét a települési támogatás és az önkormányzat 

által nyújtott egyéb szociális ellátások helyi szabályairól 

szóló 2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

VII-102/314.488/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: az időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek támogatása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

települési támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára" tárgyú előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a Miskolc 

közigazgatási területén legalább 3 éve igazoltan működő és bejegyzett, idősek érdekképviseletét 

ellátó és az időskorúak társas kapcsolatait elősegítő civil szervezetek részére a kulturális, 
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szabadidős, kirándulási programjainak megvalósításához évente egy alkalommal, maximum 500 km 

úthosszra, önköltségi áron kedvezményes autóbusz használatot biztosít. 

 

Felelős: Polgármester  

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 

Közreműködő: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal, illetve a döntés végrehajtása tekintetében a határozat 

hatálybalépését követően folyamatosan 2016. december 31-ig 

 

 

3. napirend: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 

31-ig benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, amely az előterjesztést kiegészíti egy 

további határozati javaslattal. Kéri, először erről szavazzanak. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak az első határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti első 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-103/314.489/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Tájékoztatás elfogadása a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. 

május 31-ig benyújtott támogatási kérelmekről 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 31-ig benyújtott 

támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Területfejlesztési 

Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 31-ig benyújtott támogatási kérelmekről nyújtott 

tájékoztatást. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Polgármesteri Kabinet 

Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második 

határozati javaslatot és meghozta a  



45 

 

VII-104/314.489/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Tájékoztatás elfogadása a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. 

május 31-ig benyújtott TOP-6.6.2-15 támogatási kérelmekről 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 31-ig benyújtott 

támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Területfejlesztési 

Operatív Program (TOP) keretében, TOP-6.6.2-15 kódszámú pályázati felhívásra 2016. május 31-ig 

benyújtott támogatási kérelmekről nyújtott tájékoztatást. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

 

4. napirend: Javaslat a „Diósgyőri vár – Külsővár rekonstrukciója” című projekt 

pályázatának benyújtására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-105/314.490/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A „Diósgyőri vár – Külsővár rekonstrukciója” című projekt pályázatának 

benyújtásához szükséges döntés meghozatala 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

„Diósgyőri vár – Külsővár rekonstrukciója” című projekt pályázatának benyújtására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Diósgyőri vár – Külsővár 

rekonstrukciója” című projekt szakmai tartalmát jóváhagyja, és dönt e projektnek a GINOP-

7.1.1-2015 kódszámú „Nemzeti Kastély- és Várprogram turisztikai célú fejlesztéseinek 

támogatása” kiemelt pályázati felhívásra pályázatként történő benyújtásáról. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   Miskolci Városfejlesztési Kft. 

Végrehajtást felügyeli:  Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik:      Főépítész 

   Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  2016. június 30. 
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2 Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy a határozat 1. 

pontjában foglalt pályázathoz szükséges nyilatkozatokat és a megvalósításhoz szükséges 

szerződéseket aláírja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolci Városfejlesztési Kft. 

Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Főépítész 

  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 2016. június 30. 

 

3 Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy a határozat 1. 

pontjában foglalt pályázat benyújtására és a projekt megvalósítására vonatkozó 

konzorciumi megállapodást aláírja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolci Városfejlesztési Kft. 

Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Főépítész 

  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 2016. június 30. 

 

 

 

5. napirend: Javaslat a Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozáshoz 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-106/314.491/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozás 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozáshoz” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Johannesburgi 

nyilatkozathoz történő csatlakozást. 

 
Felelős: polgármester 
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
Határidő: támogató döntés vonatkozásában azonnal,  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert, 

hogy a Johannesburgi nyilatkozathoz történő csatlakozás érdekében a szükséges intézkedéseket 

megtegye. 
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Felelős: polgármester 
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
Határidő: azonnal 

 

 

 

6. napirend: Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, valamint a Herman 

Ottó Múzeum alapító okiratának módosítására és az egységes szerkezetű 

alapító okiratok jóváhagyására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti első 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-107/314.492/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása, az 

egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a II. 

Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, valamint a Herman Ottó Múzeum alapító 

okiratának módosítására és az egységes szerkezetű alapító okiratok jóváhagyására” című 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal jóváhagyja a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Alapító 

Okiratának módosítását, egyúttal jóváhagyja II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító Okiratát jelen határozat 2. melléklete szerinti 

tartalommal. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal  

 

2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a 

határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot módosító okirat és a határozat 2. melléklete 

szerinti módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat aláírására, továbbá a 

módosítások törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzésével kapcsolatos intézkedések megtételére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

Határidő: 8 napon belül 

 

3./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Polgármestert, hogy a II. 

Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár új, egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát az 

Emberi Erőforrások Minisztériumának küldje meg. 
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Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

Határidő: törzskönyvi bejegyzés után 10 napon belül 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a második határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-108/314.492/2016. sz. határozat: 

 

Tárgy: A Herman Ottó Múzeum alapító okiratának módosítása, az egységes szerkezetű 

alapító okirat jóváhagyása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a II. 

Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, valamint a Herman Ottó Múzeum alapító 

okiratának módosítására és az egységes szerkezetű alapító okiratok jóváhagyására” című 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal jóváhagyja a Herman Ottó Múzeum Alapító Okiratának módosítását, egyúttal 

jóváhagyja a Herman Ottó Múzeum módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító Okiratát 

jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal  
 

2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a 

határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot módosító okirat és a határozat 2. melléklete 

szerinti módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat aláírására, továbbá a 

módosítások törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzésével kapcsolatos intézkedések megtételére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Herman Ottó Múzeum 

Határidő: 8 napon belül 

 

3./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Polgármestert, hogy a 

Herman Ottó Múzeum új, egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát az Emberi Erőforrások 

Minisztériumának küldje meg. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Herman Ottó Múzeum 

Határidő: törzskönyvi bejegyzés után 10 napon belül 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazás 

következik. 

 

1. sürgősségi napirend: Javaslat hulladékgazdálkodási közfeladattal kapcsolatos döntések 

meghozatalára, valamint új hulladékgazdálkodási közszolgáltatási 

rendelet megalkotására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról és egy 

rendelettervezetről kell döntenünk. 

Elsőként a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség szükséges. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett megalkotta a 19/2016. önkormányzati 

rendeletét a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-109/314.528/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Új Hulladékgazdálkodási Közszolgáltatási Szerződés megkötése 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat 

Hulladékgazdálkodási közfeladattal kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint új 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatási rendelet megalkotására,” című előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata (mint a Miskolc Térségi 

Konzorcium Gesztor Önkormányzata) és a MiReHuKöz Nonprofit Kft. között létrejövő új 

Hulladékgazdálkodási Közszolgáltatási Szerződést és egyben felhatalmazza a Polgármestert, hogy 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata (mint a Miskolci Térségi Konzorcium Gesztor 

Önkormányzata) képviseletében a szerződést aláírja. 

 

Felelős:                          Polgármester 

 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 

                                        MiReHuKöz Nonprofit Kft.  

  

Közreműködik:            Gazdálkodási Kabinet 

 

Határidő:                      jóváhagyás tekintetében azonnal,  

                                       aláírás esetében 2016. június 30. 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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2. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci 

Közintézmény-működtető Központ működésével kapcsolatos döntések 

meghozatalára 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti első 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-110/314.515/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Miskolci Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci Közintézmény-működtető 

Központ működésével kapcsolatos döntések meghozatala 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 

Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci Közintézmény-működtető Központ működésével 

kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy a Miskolci 

Egészségfejlesztési Intézet (3515 Miskolc, Egyetem út 1.) gazdasági szervezetének feladatait, a 

humánerőforrással összefüggő munkaügyi feladatokat, a gazdálkodással, valamint a székhely 

intézmény takarításával összefüggő feladatokat a Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

(3525 Miskolc, Városház tér 13.) lássa el. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

 Miskolci Egészségfejlesztési Intézet 

Határidő:  azonnal 

 

2. A Közgyűlés Miskolci Egészségfejlesztési Intézet engedélyezett létszámkeretét 116 főben 

állapítja meg. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

 Miskolci Egészségfejlesztési Intézet 

Határidő:  az engedélyezett létszámkeret tekintetében azonnal, 

az engedélyezett létszámkeret finanszírozása tekintetében a költségvetés 

féléves módosításának jóváhagyásakor 

 

3. A Közgyűlés Miskolci Közintézmény-működtető Központ engedélyezett létszámkeretét 601 

főben állapítja meg. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

 Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

Határidő:  az engedélyezett létszámkeret tekintetében azonnal, 

az engedélyezett létszámkeret finanszírozása tekintetében a költségvetés 
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féléves módosításának jóváhagyásakor 

 

4. A Közgyűlés utasítja a Gazdálkodási Kabinetet, hogy az ehhez szükséges költségvetési 

módosításokról – a létszám, illetve a költségvetési előirányzatok vonatkozásában - gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

 Miskolci Egészségfejlesztési Intézet 

 Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

Határidő:  2016. évi költségvetés I. féléves módosítása 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-111/314.515/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító Okiratának módosítása, 

egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 

Egészségfejlesztési Intézet és a Miskolci Közintézmény-működtető Központ működésével 

kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal jóváhagyja a Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító Okiratának 

módosítását, egyúttal jóváhagyja a Miskolci Közintézmény-működtető Központ módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal.  

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet  

Közreműködik: Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

Határidő:  azonnal 

 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot 

módosító okirat aláírására, továbbá a módosítások törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzésével 

kapcsolatos intézkedések megtételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

 Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

Határidő:  8 napon belül 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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3. sürgősségi napirend: Javaslat a Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott 

pályázathoz szükséges hozzájárulás kiadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-112/314.534/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott pályázathoz szükséges 

hozzájárulás kiadása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Selyemréti strand fejlesztésével kapcsolatban benyújtott pályázathoz szükséges hozzájárulás 

kiadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 

Miskolc 4988/1. és a 4988/3. helyrajzi számon nyilvántartott ingatlanon az MVLC Miskolci 

Vízilabda Club Nonprofit Kft. (a továbbiakban: MVLC Nkft.) pályázata alapján sportfejlesztési 

tárgyi eszköz beruházás, felújítás megvalósuljon, illetve a beruházás, felújítás megvalósításától 

számított 15 év határozott időre, az igénybe vett támogatás mértékéig jelzálogjog kerüljön 

bejegyzésre az ingatlanra a Magyar Állam javára. A jelzálogjog bejegyzése MVLC Nkft. 

2016/2017. évi látvány-csapatsport támogatásból finanszírozandó létesítményfejlesztése tárgyában 

az MVLC Nkft. által benyújtott pályázat megvalósítását szolgálja.  

 

Felelős: Polgármester  

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozatot a Miskolc 4988/1. és 4988/3. helyrajzi számú ingatlanok tekintetében a határozat 1. 

számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester  

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

a határozat 1. számú mellékeltében foglalt hozzájáruló nyilatkozat aláírására és kiadására a Magyar 

Vízilabda Szövetség felé.  

 

Felelős: Polgármester  

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 
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(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

4. sürgősségi napirend: Javaslat vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára, 

valamint az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 

szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 

javaslatról kell dönteniük. 

Először a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség szükséges. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett megalkotta a 20/2016. önkormányzati 

rendeletét az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavazzanak a határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-113/314.529/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatala 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 

módosítására ” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) bekezdése 

alapján a Miskolc 35144/45 hrsz.-ú ingatlanból telekalakítást követően kialakuló 3.000 m2 

nagyságú, a határozati javaslat mellékletét képező vázrajzon jelzett területét – az ingatlanrész 

törzsvagyonból történő kivonását követő hatállyal – a Szociális és Gyermekvédelmi Főigazgatóság 

részére térítésmentesen használatba adja határozatlan időre pályázat keretében történő fejlesztés 

céljából közfeladat ellátása érdekében, valamint hozzájárul, hogy a projekt során megvalósítandó 

felépítmény ráépítés jogcímén a Magyar Állam tulajdonába kerüljön azzal, hogy a felépítmény 

alatti földterületre a felépítmény tulajdonosát földhasználati jog illeti meg. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

szükséges megállapodás megkötésére, valamint a szükséges intézkedések megtételére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet  

Határidő: 2016. június 30. 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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5. sürgősségi napirend: Javaslat a Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társaság végelszámolásával kapcsolatos döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-114/314.535/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: a Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság végelszámolása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság végelszámolásával 

kapcsolatos döntések meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

Borsodi Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaságot jogutód nélkül 

megszünteti, melyre tekintettel végelszámolását elrendeli. 

A végelszámolás kezdő időpontja: 2016. július 01.      

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Borsodi 

Kéményseprő Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság végelszámolójává 

választja Cziáky Zoltán (an.: Dvorszki Jolán, lakcím: 3531 Miskolc, Győri kapu 

21. 3/31.), aki a társaságot 2016. július 01. napjától önálló cégjegyzési joggal 

képviseli. A végelszámoló a végelszámolási eljárást a Ctv.-ben és egyéb 

vonatkozó jogszabályok megtartásával, az ott meghatározott módon köteles 

lefolytatni. A végelszámoló a feladatait határozatlan idejű megbízási jogviszony 

keretében látja el azzal, hogy a megbízási jogviszony első négy hónapjára  - a 

korábbi ügyvezetői munkabéréhez képest csökkentett összegű - havi 500.000,- 

forint megbízási díj illeti meg, míg azt követően megbízási díj nélkül köteles a 

végelszámolással kapcsolatos feladatokat ellátni. 

 

3.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Cziáky Zoltán 

ügyvezetői megbízását 2016. június 30. napjával, valamint munkaviszonyát 

2016. június 30. napjával – a felek közös megegyezésével - megszünteti azzal, 

hogy a végelszámolás kezdő időpontjától számított 30 napon belül az ügyvezető 

köteles a társaság tevékenységét lezáró beszámolót elkészíteni és azt a 

végelszámolónak átadni. 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja , hogy 

a PRIME AUDIT Kft. könyvvizsgáló a feladat ellátásáért a korábbi megbízási díj 

80 százalékának megfelelő, azaz havi 31.500,- forint + ÁFA megbízási díjra 

jogosult, 2016. július 01. napjától kezdődően határozatlan ideig, de legfeljebb a 

végelszámolási eljárás befejezéséig.  

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

Felügyelő Bizottság tagjai a korábbi megbízási díj 50 százalékának megfelelő, 
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azaz Gazdusné Pankucsi Katalin feladata ellátásáért havi bruttó 30.000,- forint 

megbízási díjra, Cservenyák Gábor feladata ellátásáért havi bruttó 20.000,- forint 

megbízási díjra, Divinyiné dr. Kovács Irén feladata ellátásáért havi bruttó 

20.000,- forint megbízási díjra jogosult 2016. július 01. napjától kezdődően 

határozatlan ideig, de legfeljebb a végelszámolási eljárás befejezéséig.  

 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

végelszámolót a végelszámolás elrendelésével kapcsolatos döntések cégbírósági 

bejelentéséhez szükséges intézkedések 30 napon belüli megtételére. 

 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a költségvetés 

általános tartaléka terhére biztosítja a Borsodi Kéményseprő Kft. 

végelszámolásához szükséges fedezetet. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   Borsodi Kéményseprő Kft. végelszámolója 

Közreműködik:  Polgármesteri Kabinet  

Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:   azonnal, a 4. pont vonatkozásában 30 nap 

 

 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a módosított Integrált Területi Program (ITP) elfogadására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

VII-115/314.536/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A módosított Integrált Területi Program (ITP) elfogadása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

módosított Integrált Területi Program (ITP) elfogadására” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat 

mellékletét képező módosított Integrált Területi Programot. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Polgármesteri Kabinet 

Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a Közgyűlés által elfogadott módosított Integrált Területi Programot minőségbiztosítási 

ellenőrzésre benyújtsa a Nemzetgazdasági Minisztérium Regionális Fejlesztési Programok Irányító 

Hatóságához. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
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Határidő: 2016. június 15. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a módosított Integrált Területi Program minőségbiztosítási ellenőrzése során előírásra kerülő 

módosításokat a dokumentumon átvezesse és ezt követően az Integrált Területi Programot 

Nemzetgazdasági Minisztérium Regionális Fejlesztési Programok Irányító Hatóságához 

megküldje, valamint utólagosan tájékoztassa a Közgyűlést a véglegesített Integrált Területi 

Programról. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: 2016. augusztus 31. 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

7. sürgősségi napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés 

módosításával kapcsolatos döntések meghozatalára, és a 2014. és 2015. 

évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói 

Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés 

összegének elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

VII-116/314.537/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Az MVK Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés módosításával kapcsolatos 

döntések meghozatala és a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült 

éves Közszolgáltatói Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási 

ellentételezés összegének elfogadása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az MVK 

Zrt.-vel kötött Közszolgáltatási Szerződés módosításával kapcsolatos döntések 

meghozatalára, és a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 

Közszolgáltatói Jelentés, valamint a 2014. és 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés 

összegének elfogadására tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat 1. 

számú mellékleteként szereplő, az MVK Zrt. 2014. évi közszolgáltatási tevékenységéről 

készült Közszolgáltatói Jelentést és a 2014. évi közszolgáltatási ellentételezés (bevétellel nem 

fedezett indokolt költség) összegét 415.285 ezer Ft-ban azaz Négyszáztizenötmillió-

kettőszáznyolcvanötezer forint összegben, melynek megtérítésére a 2016. évi harmadik 

negyedévi költségvetési rendelet módosításában kell a szükséges fedezetet biztosítani.  

 

Felelős: Polgármester                                                        

Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  azonnal, ill. a 2016. évi harmadik 

negyedévi költségvetés módosításának 
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összeállítása 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja jelen határozat 2. sz. 

mellékleteként szereplő az MVK Zrt. 2015. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült 

Közszolgáltatói Jelentést és a 2015. évi közszolgáltatási ellentételezés (bevétellel nem fedezett 

indokolt költség) összegét 681.548 ezer Ft-ban, azaz Hatszáznyolcvanegymillió-

ötszáznegyvennyolcezer forint összegben, melynek megtérítésére a 2016. évi harmadik 

negyedévi költségvetési rendelet módosításában kell a szükséges fedezetet biztosítani.  

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MVK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal, ill. a 2016. évi harmadik 

negyedévi költségvetés módosításának 

összeállítása 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat 3. 

számú mellékleteként szereplő Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. 

között 2010. június 1. napján megkötött 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés 

módosításáról szóló Módosító szerződést, ezzel egyidejűleg felhatalmazza a Polgármestert a 

Módosító szerződés aláírására. A Közgyűlés továbbá felhatalmazza a Polgármestert a Módosító 

szerződésben foglalt és az eddigi módosításokkal egységes szerkezetű Közszolgáltatási 

Szerződés aláírására is.  

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

8. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és 

önkormányzati alapítású közalapítvány működésével kapcsolatos 

döntések meghozatalára  
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint hat határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az elsőről. 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti első 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-117/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A II-21/271.242/2015. számú Közgyűlési határozat 1. pontjának módosítása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése II-21/271.242/2015.  számú 

Közgyűlési határozat 1. pontját az alábbiak szerint módosítja: 

 

„ 1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt-

t, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata nevében tegyen vételi ajánlatot a 

Miskolc 2423. hrsz. alatt felvett, természetben Miskolc, Hunyadi János utca 3. számú 

ingatlan 791/1195 tulajdoni hányada tulajdonjogának forgalomképes üzleti vagyonként 

történő megszerzésére azzal, hogy a vételi ajánlattal érintett illetőséget az adásvételi 

szerződés megkötésekor kizárólag az ÉMÁSZ Hálózati Kft, mint jogosult javára 

fennálló vezetékjogok és az UNICREDIT Bank Hungary Zrt., mint jogosult javára 87 

m2 terület vonatkozásában fennálló használat joga terhelheti. Az ajánlatban szereplő 

vételár nem lehet magasabb, mint az ingatlanforgalmi értékbecslésben szereplő 

összeg.” 

 

2. A II-21/271.242/2015. számú  határozat e módosítással nem érintett egyéb 

 rendelkezései változatlanul érvényben maradnak. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: a döntés tekintetében azonnal,  

 egyébként 2016. augusztus 31. napja  

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a második határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti második 

határozati javaslatot és meghozta a 

 

VII-118/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A II-39/271.241/2015. számú Közgyűlési határozat 2. pontjának módosítása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a II-39/271.241/2015. 

 számú Közgyűlési határozat 2. pontját az alábbiak szerint módosítja: 

„2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy az érintett, 1. pontban rögzített ingatlanok kapcsán a szükséges 

értékbecsléseket beszerezze a Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-től, valamint 

igazságügyi ingatlanforgalmi szakértőtől és legfeljebb a Miskolci Ingatlangazdálkodó 

Zrt. vagy az igazságügyi ingatlanforgalmi szakértő által készített értékbecslésben 

rögzített forgalmi vagy kisajátítási érték erejéig az 1. pontban jelölt ingatlanok 

tulajdonosainak kisajátítást helyettesítő adásvételi szerződés megkötése céljából 

ajánlatot tegyen, annak elutasítása esetén az illetékes Kormányhivatalnál kisajátítási 
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eljárást kezdeményezzen.” 

 

2. A II-39/271.241/2015. számú határozat e módosítással nem érintett egyéb  rendelkezései 

változatlanul érvényben maradnak. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: a döntés tekintetében azonnal,  

 egyébként 2016. augusztus 31. napja 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A harmadik határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti harmadik 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-119/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: a Miskolc, Batthyány Lajos utca 1. szám alatti ingatlan ingyenes használatba adása a 

Miskolci Bölcsész Egyesület számára 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 

bekezdése alapján a Miskolc, Batthyány Lajos utca 1. szám alatti, 2615 hrsz.-ú ingatlant 

térítésmentesen, közcélú adományként kulturális közfeladatainak ellátása céljából, használatba 

adja, 2016. július 1. napjától 5 éves határozott időtartamra, a Miskolci Bölcsész Egyesület részére. 

A használó köteles viselni az ingatlan közüzemi terheit, valamint a térítésmentes használatból 

eredő esetleges ÁFA fizetési kötelezettség terhét. 

 

A Közgyűlés a használatba adás feltételeként határozza meg, hogy a Miskolci Bölcsész Egyesület 

köteles az Önkormányzat részére az elvégzett tevékenységéről szakmai beszámolót benyújtani a 

tárgyévet követő minden év január 31. napjáig, amely kötelezettség elmulasztása rendkívüli 

felmondási oknak minősül és a szerződés azonnali hatályú felmondását eredményezi. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Miskolci 

Ingatlangazdálkodó Zrt.-t, a határozat 1. pontjában rögzített feltételeknek megfelelő használati 

szerződés előkészítésére és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának nevében történő 

megkötésére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködő:  Polgármesteri Kabinet 

Határidő: az 1. pont tekintetében: azonnal, 

   a 2. pont tekintetében: 2016. június 30. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatról 

szavaznak. 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti negyedik 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-120/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: a Miskolc, Széchenyi u. 12. szám alatti ingatlan ingyenes használatba adása az Esély 

és Részvétel Közhasznú Egyesület számára 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról 

és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 

bekezdése alapján a Miskolc, 2455/1. hrsz. alatt nyilvántartott, természetben Miskolc, Széchenyi u. 

12. szám alatt található 61 nm alapterületű ingatlant 2016. július 1. napjától határozatlan időre, hat 

hónapos felmondási idő kikötésével, közcélú adományként az Esély és Részvétel Közhasznú 

Egyesület ingyenes használatába adja közfeladatainak ellátása céljából, azzal, hogy az Esély és 

Részvétel Közhasznú Egyesület jogosult a bérleményben a Civil Információs Centrum 

működtetésére, vállalt feladatainak ellátására a közfeladatok ellátásához kapcsolódóan. 

 

A Közgyűlés a használatba adás feltételeként határozza meg, hogy az Esély és Részvétel 

Közhasznú Egyesület köteles az Önkormányzat részére az elvégzett tevékenységéről szakmai 

beszámolót benyújtani a tárgyévet követő minden év január 31. napjáig, mely kötelezettség 

elmulasztása rendkívüli felmondási oknak minősül és a szerződés azonnali hatályú felmondását 

eredményezi. Az ingatlan rendeltetésszerű működtetésével járó rezsiköltségeket a használó köteles 

a szolgáltatók felé megfizetni, azokkal szolgáltatói szerződést kötni.  

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Miskolci 

Ingatlangazdálkodó Zrt.-t, a határozat 1. pontjában rögzített feltételeknek megfelelő használati 

szerződés előkészítésére és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának nevében történő 

megkötésére.  

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködő:  Polgármesteri Kabinet 

Határidő:  az 1. pont tekintetében: azonnal, 

   a 2. pont tekintetében: 2016. június 30. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az ötödik határozati javaslatról döntenek. 
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A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti ötödik 

határozati javaslatot és meghozta a  

VII-121/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitánysággal segédmotor-kerékpárok ingyenes 

használatára megkötött használati megállapodás megszüntetése és e  segédmotor-

kerékpárok Miskolci Önkormányzati Rendészet részére történő ingyenes használatba 

adása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, hogy Miskolc Megyei 

Jogú Város Önkormányzata és a B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság között 2006. augusztus 8. 

napján, 4 db alábbi segédmotor-kerékpár határozatlan idejű, ingyenes használatára vonatkozóan 

létrejött használati megállapodások közös megegyezéssel megszüntetésre kerüljenek.       

 Derbi Atlantis Bullet 502T (segédmotor-kerékpár) 

      Alvázszám: VTHALIAE26G234507 

      Motorszám: C216M53474 

 Derbi Atlantis Bullet 502T (segédmotor-kerékpár) 

      Alvázszám: VTHALIAE26G234500 

      Motorszám: C216M53470 

 Derbi GP1 RACE 502T (segédmotor-kerékpár) 

      Alvázszám: VTHPR1A1A5G231206 

      Motorszám: C366M5685  

 Derbi GP1 RACE 502T (segédmotor-kerékpár) 

      Alvázszám: VTHPR1A1A6G230166 

      Motorszám: C366M5180 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet  

Közreműködők: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: a döntést tekintetében azonnal, egyebekben  

  2016. augusztus 31. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 

bekezdése alapján a Miskolci Önkormányzati Rendészet részére az 1. pontban felsorolt 

járműveket, az 1. pontban hivatkozott szerződések megszüntetését követően, a megtekintett és a 

Miskolci Önkormányzati Rendészet által elfogadott állapotban rendészeti közfeladatainak ellátása 

céljából határozatlan időre, ingyenesen használatba adja azzal a feltétellel, hogy a járművekkel 

kapcsolatos valamennyi kiadás, úgymint a teljes üzemeltetési és fenntartási költség; a 

felelősségbiztosítási díj; a műszaki vizsgáztatás díja; a környezetvédelmi vizsgáztatás díja a 

Miskolci Önkormányzati Rendészetet, a használati megállapodás időtartama alatt, mint használót 

terheli, valamint köteles a használat során a jó gazda gondosságával eljárni. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 
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Közreműködők:  Polgármesteri Kabinet 

Határidő: a döntést tekintetében azonnal, egyebekben 

  2016. augusztus 31. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az 

1. pont szerinti megszüntető és a 2. pont szerinti használati megállapodások szövegszerű – az 1. és 

2. pontok figyelembe vételével történő – megszövegezésére és azok aláírására.  

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 2016. augusztus 31. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A hatodik határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti hatodik 

határozati javaslatot és meghozta a  

 

VII-122/314.538/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy:  a Miskolci Speciális Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány telephely 

létesítésének jóváhagyása, valamint a Közalapítvány Alapító Okiratának módosítása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzatot érintő egyes vagyonjogi döntések és önkormányzati alapítású 

közalapítvány működésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, mint a Miskolci Speciális 

Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány alapítója hozzájárul ahhoz, hogy a Miskolci 

Speciális Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány 3833 Rásonysápberencs, Rákóczi út 132. 

szám alatt telephelyet létesítsen.  

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, mint a Miskolci Speciális Felderítő 

és Mentőcsoportért Közalapítvány alapítója a Közalapítvány Alapító Okiratát akként módosítja, 

hogy:  

A közalapítvány telephelye:3833 Rásonysápberencs, Rákóczi út 132.  

Az alapító kijelenti, hogy az Alapító Okiratot egyebekben módosítani nem kívánja, annak jelen 

módosítással nem érintett rendelkezései változatlanul hatályban maradnak. 

 

 

2. A Közgyűlés a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja a Miskolci Speciális 

Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány jelen határozatban rögzített módosítással egységes 

szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát és felhatalmazza a Polgármestert a módosítással egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására. 

 

 

3. A Közgyűlés elrendeli a Miskolci Speciális Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány -a 

határozat melléklete szerinti- módosítással egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratának és a 

kapcsolódó okiratoknak változásbejegyzési kérelem keretében a Miskolci Törvényszékhez 
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történő benyújtását. 

 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet    

Határidő: a határozathozatalt követő 60 napon belül 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a Miskolci Speciális 

Felderítő és Mentőcsoportért Közalapítvány -a határozat melléklete szerinti- módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratának a Magyar Közlönyben, valamint az 

önkormányzat honlapján (www.miskolc.hu) történő közzétételét. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet   

Határidő: a változásbejegyző végzés kézhezvételétől  számított 30 napon belül 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

9. sürgősségi napirend: Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal 

törvényességi felhívásának megtárgyalására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntenek. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-123/314.517/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal BO/13/3590-1/2016. számú 

törvényességi felhívásának megtárgyalása 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Borsod-

Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívásának megtárgyalására” című 

előterjesztést, és a következő határozatot hozza. 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 

Kormányhivatal vezetőjének BO/13/3590-1/2016. számú - a települési támogatás és az 

önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015. (II. 10.)  

önkormányzati rendelet 11. § (1) bekezdés a), b), c), d), pontjainak, valamint a 18. §-ának  

módosítását, illetve hatályon kívül helyezését indítványozó - törvényességi észrevételével nem ért 

egyet. 
 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy a 

fenti döntéséről tájékoztassa a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal vezetőjét. 

 

http://www.miskolc.hu/
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  2016. június 30. 

10. sürgősségi napirend:Javaslat a Kandó téri intermodális új csomópont kialakításához 

szükséges döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VII-124/314.540/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: a Kandó téri intermodális új csomópont kialakításához szükséges döntések 

meghozatala 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Kandó 

téri intermodális új csomópont kialakításához szükséges döntések meghozatalára” című 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Kandó téri intermodális 

csomópont engedélyezési és kiviteli terveit határozatlan időre térítésmentesen használatba 

adja a NIF Zrt.-nek az intermodális csomópont projekt megvalósítása érdekében szükséges 

intézkedésekről szóló 1147/2016. (III.25.) Korm. határozatában az Integrált 

Közlekedésfejlesztési Operatív Program 2016. évre szóló éves fejlesztési keretének 

elfogadásakor megvalósítandóként nevesített Miskolc Megyei Jogú Város projektjének 

megvalósításához. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

a NIF Zrt.-vel az intermodális új csomópont megvalósításához szükséges együttműködési 

megállapodás megkötése érdekében a tárgyalásokat lefolytassa, a szerződést aláírja, amely 

magába foglalja a projekt megvalósítása céljából készített engedélyes tervdokumentáció 

használatba adását is. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: az 1. pont pont tekintetében: azonnal 

  a 2. pont tekintetében 2016. június 15. 
 

 

11. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a 

járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 26/2010. 

(VI. 30.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 

melyhez minősített többség szükséges. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett megalkotta a 21/2016. önkormányzati 

rendeletét a Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási 

területén a járművel történő díjköteles várakozás 
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szabályairól szóló 26/2010. (VI. 30.) önkormányzati 

rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték. 

 

Emlékezteti képviselőtársait, hogy a következő rendes ülésre várhatóan 2016. szeptember 15. 

napján kerül sor. 

 

Köszöni a megjelentek munkáját, az ülést 12 óra 33 perckor bezárja. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 

 

 Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos 
 jegyző polgármester 

 


